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Kommunfullmäktige 
kallas härmed till sammanträde tisdag den 1 oktober 2024 kl 18.00 i St Paulusgården i 
Hedemora. 
Kommunfullmäktiges ärendelista med tillhörande handlingar finns tillgänglig för allmänheten 
i kommunreceptionen, Hökargatan 6, och på kommunens hemsida, www.hedemora.se. 
Sammanträdet är offentligt (öppet för allmänheten) och direktsänds i Hedemora närradio på 
93,9 Mhz, med början kl. 18.00. Det är också möjligt att följa mötet via webb-radio, 
www.radiohedemora.com samt att se sammanträdet via webb-TV, se kommunens hemsida, 
www.hedemora.se.  

 Ärenden 
1.  Öppnade av kommunfullmäktiges sammanträde 
2.  Upprop av kommunfullmäktiges ledamöter och ersättare 
3.  Val av justerare 
4.  Fastställande av dagordning 
5.  Återrapport av uppdraget att utreda förutsättningar för fler 55+boenden i kommunen 
6.  Besvarande av interpellationer 
7.  Behandling av motion om minskat antal kommunalråd 
8.  Behandling av motion om återvinning i Ingvallsbenning 
9.  Behandling av motion om att Hedemora kommun måste säga nej till anmälningsplikten 
10.  Behandling av motion om att lägga ner skolutredningen 
11.  Behandling av motioner om solceller på kommunens fastigheter 
12.  Behandling av motion om alternativ politisk organisation 
13.  Behandling av motion om att Hedemora kommun ska använda sitt veto att säga nej vid 

varje ansökan om vindkraft 
14.  Behandling av motion om att anordna en folkomröstning om vindkraft efter att en 

vindbruksplan är färdigställd 
15.  Behandling av motion om regel på säkerhetsavstånd mellan vindkraftverk och 

bostadsfastighet 
16.  Riktlinje för medborgarskapsceremonier 
17.  Anmälan av motioner 
18.  Anmälan av interpellationer och frågor 
19.  Anmälan av medborgarinitiativ 
20.  Valärenden  
21.  Delgivningar 
22.  Avslutande av kommunfullmäktiges sammanträde 
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Kommunfullmäktiges Närva- Omröstn Kommunfullmäktiges Närva- Omröstn
ledamöter rande Ja Nej  - ledamöter rande Ja Nej  - 

Allan Mattsson (KL) Göran Hoffman (S)
Ers Ers
Per Bengtsson (KL) Kajsa-Lena Fagerström (S)
Ers Ers
Inga-Britt Johansson (KL) David M. Aura (S)
Ers Ers
Joakim Svedlund (KL) Anna Maria S. Carlsson (S)
Ers Ers
Pirjo Gustafsson (C) Henrik Selin (S)
Ers Ers
Lillemor Gunnarsson (C) Stefan Norberg (S)
Ers Ers
Leif Hedlund (C) Daniel Andersson (S)
Ers Ers
Anette Granegärd (C) Fredrik Rooslien (S)
Ers Ers
Marit Andersson (SD) Agneta Andreasson Bäck (S)
Ers Ers
Åke Törnqvist (SD) Kerstin Lundh (MP)
Ers Ers
Petra Rosander (SD) Lennart Mångs (M)
Ers Ers
Ylva Lundberg (SD) Mikael Gråbo (M)
Ers Ers
Rickard Henriksson (SD) Britt-Inger Remning (M)
Ers Ers
Ulf Bertilsson (SD) Tamara Zuljevic (M)
Ers Ers
Madeleine Gray (KD) Åsa Ljungqvist (M)
Ers Ers
Daniel Kåks (V) Jonas Fafara (M)
Ers Ers
Kerstin Starck (V) Torbjörn Dahlström (M)
Ers Ers

Jan Bergqvist (M)
Ers
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Ä 1  
Öppnade av kommunfullmäktiges sammanträde 
Mötet öppnas av ordförande. 
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Ä 2  

Upprop av kommunfullmäktiges ledamöter och 
ersättare 
 
Ordförande förrättar upprop av kommunfullmäktiges ledamöter och 
ersättare. 
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Ä 3  

Val av justerare 
 
Ordförande meddelar kommunfullmäktige om vilka som står på tur att 
justera kommunfullmäktiges protokoll. 

  

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
8(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 4  

Fastställande av dagordning 
Dagordningen presenteras enligt utskickad kungörelse. 

Förslag till beslut 
Dagordningen fastställs enligt presenterat förslag. 
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Ä 5 Dnr KS232-22   201 

Återrapport av uppdraget att utreda förutsättningar för 
fler 55+boenden i kommunen 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 17 oktober 2023 att bifalla en motion om 
fler seniorboenden i Hedemora kommun utanför Hedemora tätort samt ett 
tilläggsyrkande om att utredningen även skulle omfatta samtliga tätorter i 
kommunen. Återrapport av uppdraget skulle därefter att ske till 
kommunfullmäktige senast oktober 2024. 

AB Hedemorabostäder har den 13 september 2024 inkommit med en 
skriftlig återrapport i ärendet. 
 
Beslutsunderlag 
Motion från Leif Stenberg (MP) den 18 september 2022 
Kommunfullmäktige den 18 oktober 2022 § 150 
Yttrande från AB Hedemorabostäder den 4 september 2023 
Kommunstyrelsens strategiutskott den 25 september 2023 § 70 
Kommunstyrelsen den 3 oktober 2023 § 116 
Kommunfullmäktige den 17 oktober 2023 § 228 
Återrapport från AB Hedemorabostäder den 13 september 2024 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av återrapporten från AB 
Hedemorabostäder. 

  

Utdrag till 
x 
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Ä 6 a Dnr KS219-24   318 

Besvarande av interpellation om uppdraget att revidera 
uppräkningsmodellen för bidrag till enskilda vägar 
Sammanfattning 
Följande interpellation av Allan Mattsson (KL) ställd till miljö- och 
samhällsbyggnadsnämndens ordförande Torbjörn Dahlström (M) anmäldes 
som inkommen vid kommunfullmäktige den 18 juni 2024: 

”KF fattade beslut den 28/1 2020 att ge MoS i uppdrag att revidera 
uppräknings modellen gällande årligt bidrag till enskilda vägar i tätorter med 
detaljplan. Beslut skulle tas under 2023 för att börja gälla den 1/1 2024! Vad 
har hänt?” 

Kommunfullmäktige beslutade att interpellationen fick ställas och att 
interpellationen skulle besvaras vid ett senare tillfälle. Vid dagens 
sammanträde lämnar miljö- och samhällsbyggnadsnämndens ordförande ett 
skriftligt svar som läses upp och en interpellationsdebatt hålls.  

Beslutsunderlag 
Interpellation från Allan Mattsson (KL) den 9 juni 2024 
Kommunfullmäktige den 18 juni 2024 § 130 
Svar på interpellation från Torbjörn Dahlström (M) den xx september 2024 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av interpellationsdebatten vid dagens 
sammanträde. 
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Ä 6 b Dnr KS259-24   600 

Besvarande av interpellation om lokaler på 
Jonsboskolans område 
Sammanfattning 
Följande interpellation av Allan Mattsson (KL) ställd till kommunstyrelsens 
ordförande Lennart Mångs (M) anmäldes som inkommen vid 
kommunfullmäktige den 3 september 2024: 

”I planerna för ombyggnad av Jonsbo, skall skolkök, skolmatsal, Fritis 
Fjärilen och förskolan Ekorren flyttas in i huvudbyggnaden. Enl. Info från 
Kommunfastigheter, är hyran enl. följande: 

Ekorren 269 215 kr/år exkl moms 
Jonsbo 3 865 023 kr/år exkl moms 

En del av hyran för Jonsbo inkluderar skolkök, skolmatsal och Fjärilen. 
Hyror gäller till 31/12 2041. Då uppkommer en del frågeställningar: 

1. Vad händer med lokalerna matsal, kök och Fjärilen? 

2. Hyr länge skall hyra erläggas för dessa fastigheter? 

3. Om administration omsorgen/Granen skall flyttas till Ekorren, 
kvarstår då hyran om 269 215 kr exkl moms per år? 

4. Är den hyran med i ON:s ram? 

5. Om matsal, kök, Fjärilen skall rivas, hur länge skall då hyran 
erläggas för dessa fastigheter?” 

Kommunfullmäktige beslutade att interpellationen fick ställas och att 
interpellationen skulle besvaras vid ett senare tillfälle. Vid dagens 
sammanträde lämnar kommunstyrelsens ordförande ett skriftligt svar som 
läses upp och en interpellationsdebatt hålls.  

Beslutsunderlag 
Interpellation från Allan Mattsson (KL) den 12 juli 2024 
Kommunfullmäktige den 3 september 2024 § 147 
Svar på interpellation från Lennart Mångs (M) den xx september2024 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av interpellationsdebatten vid dagens 
sammanträde. 
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Ä 6 c Dnr KS260-24   600 

Besvarande av interpellation om eventuella 
besparingar inom bildningsnämndens 
verksamhetsområde 
Sammanfattning 
Följande interpellation av Allan Mattsson (KL) ställd till bildningsnämndens 
ordförande Agneta Andreasson-Bäck (S) anmäldes som inkommen vid 
kommunfullmäktige den 3 september 2024: 

”När Kommunfullmäktige den 18 juni behandlade de preliminära 
budgetramarna för 2025, ställde jag frågor om följande utan att få några svar. 
Därför denna interpellation. 

Enl. BN:s underlag till förslag finns följande, under rubriken "Besparingar 
och effektiviseringar" 

VF 640 Besparing på grundskolan 2 400 Tkr 
VF 641 Besparing på Gymnasiet och Vux 800 Tkr 
VF 642 Generell besparing 1 294 Tkr 

Summa besparingar 4 494 Tkr 

Jag vill veta: 

1. Vari dessa besparingar består? 

2. Vilka effektiviseringar uppkommer vid en besparing på 4 494 Tkr?” 

Kommunfullmäktige beslutade att interpellationen fick ställas och att 
interpellationen skulle besvaras vid ett senare tillfälle. Vid dagens 
sammanträde lämnar bildningsnämndens ordförande ett skriftligt svar som 
läses upp och en interpellationsdebatt hålls.  

Beslutsunderlag 
Interpellation från Allan Mattsson (KL) den 12 juli 2024 
Kommunfullmäktige den 3 september 2024 § 148 
Svar på interpellation från Agneta Andreasson-Bäck (S) den xx 
september2024 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av interpellationsdebatten vid dagens 
sammanträde. 
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Ä 6 d Dnr KS261-24   700 

Besvarande av interpellation om rekrytering av 
personal inom äldreomsorgen 
Sammanfattning 
Följande interpellation av Allan Mattsson (KL) ställd till omsorgsnämndens 
ordförande Kajsa-Lena Fagerström (S) anmäldes som inkommen vid 
kommunfullmäktige den 3 september 2024: 

”Vem ska ta hand om mamma? Den frågan ställde DN efter en enkät om 
äldreomsorgen i landets kommuner tidigare i år. Svaren blev att det är svårt 
att rekrytera personal, svårt att få ta på utbildade undersköterskor! Samtidigt 
varnar välfärdsforskarna. År 2033 bedöms antalet äldre över 80 år att öka 
med 38 procent. Samtidigt som antalet personer 20 - 64 år kommer att 
minska. Allt färre yrkesverksamma kommer att behöva att försörja allt fler. 

En åldrande befolkning innebär fler multisjuka, vilket kommer att kräva rätt 
medicinsk kunskap och en högre vård-och omsorgskompetens. Hur skall 
kommuner kunna locka fler anställda med rätt kompetens? 
Äldreomsorgslyftet är en riktad satsning som syftar att höja kompetensen, 
men räcker den åtgärden? Boomen inom äldreomsorgen måste prioriteras. 
Belastningen på personalen kommer öka kraftigt de kommande åren, liksom 
behoven av fler platser på särskilda boenden. Är arbetskraftsinvandring en 
lösning? Tidö-Regeringen har ju inte gjort det lättare att rekrytera 
arbetskraftsinvandring med den nya politiken. Sedan införande av ett 
lönegolv på 80 96 av medianlönen (28 480 kr/månad) har det blivit svårare 
att rekrytera personal från utlandet och den planerade höjningen till 100 946, 
eller 35 600 kronor kommer att förvärra situationen. Dessa höjningar 
motiveras med att lönen skall svara mot en skälig levnadsstandard. I så fall 
kan konstateras att ordinarie personal inom omsorgen ligger nära eller under 
”skälig levnadsstandard”. 

Med det sagt, frågar jag ordföranden för Omsorgsnämnden: 

1. Hur ser nämnden på möjligheterna att rekrytera personal för att ta 
”Ta hand om mamma” år 2033? 

2. Vilka konkreta åtgärder planerar Omsorgsnämnden för att rekrytera 
personal med rätt kompetens? 

3. Hur många fler har nämnden planerat att anställa de kommande åren? 

Forts. §  
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Forts. §  

4. Om arbetskraftsinvandring är lösningen, finns resurser de kommande 
åren att höja lönerna till 35 600 kr/månad + löneökningar, som är 
skälig levnadsstandard enl Tidö-regeringen?” 

Kommunfullmäktige beslutade att interpellationen fick ställas och att 
interpellationen skulle besvaras vid ett senare tillfälle. Vid dagens 
sammanträde lämnar omsorgsnämndens ordförande ett skriftligt svar som 
läses upp och en interpellationsdebatt hålls.  

Beslutsunderlag 
Interpellation från Allan Mattsson (KL) den 5 augusti 2024 
Kommunfullmäktige den 3 september 2024 § 149 
Svar på interpellation från Kajsa-Lena Fagerström (S) den xx september 
2024 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av interpellationsdebatten vid dagens 
sammanträde. 
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Ä 7 Dnr KS068-23   100 

Behandling av motion om minskat antal kommunalråd 
 
Sammanfattning 
Marit Andersson (SD) har i en motion lämnat förslag att ansvarig nämnd 
utreder: 

1. hur stor besparing det skulle innebära att ha ett kommunalråd i stället 
för två. 

2. behovet av att ha två kommunalråd i stället för ett. 

Kommunstyrelseförvaltningen har lämnat ett yttrande i ärendet och föreslår 
kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att anse motionen vara 
besvarad med hänvisning till kommunstyrelseförvaltningens yttrande den 3 
juli 2024. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde den 17 september 2024 yrkade Lennart 
Mångs (M) att kommunstyrelsen skulle föreslå kommunfullmäktige att  

1. Motionens första att-sats anses vara besvarad med hänvisning till 
kommunstyrelseförvaltningens yttrande den 3 juli 2024. 

2. Motionens andra att-sats avslås. 

Marit Andersson (SD) yrkade att kommunstyrelsen skulle föreslå 
kommunfullmäktige att bifalla motionen. Ordförande ställde yrkandena mot 
varandra och fann att Lennart Mångs (M) yrkande bifölls. Marit Andersson 
(SD) och Madeleine Gray (KD) reserverade sig mot beslutet. 

Beslutsunderlag 
Motion från Marit Andersson (SD) den 16 februari 2023 
Kommunfullmäktige den 21 februari 2023 § 39 
Tjänsteutlåtande från kommunstyrelseförvaltningen den 3 juli 2024 
Kommunstyrelsen den 17 september 2024 § 124 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Motionens första att-sats anses vara besvarad med hänvisning till 

kommunstyrelseförvaltningens yttrande den 3 juli 2024. 

2. Motionens andra att-sats avslås. 

  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
16(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 8 Dnr KS285-23   450 

Behandling av motion om återvinning i Ingvallsbenning 
 
Sammanfattning 
Lillemor Gunnarsson (C) har i en motion föreslagit att Ingvallsbenning blir 
ett testområde för den nya förpackningsförordningen för kommunalt 
insamlingsansvar och fastighetsnära insamling. 

Kommunstyrelseförvaltningen har lämnat ett yttrande i ärendet och föreslår 
kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att anse motionen vara 
besvarad med hänvisning till kommunstyrelseförvaltningens yttrande den 3 
juli 2024. 
Vid kommunstyrelsens sammanträde den 17 september 2024 yrkade Lennart 
Mångs (M) att kommunstyrelsen skulle föreslå kommunfullmäktige att anse 
motionen vara besvarad med hänvisning till kommunstyrelseförvaltningens 
yttrande den 3 juli 2024 och Lillemor Gunnarsson (C) yrkade att 
kommunstyrelsen skulle föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen. 
Ordförande ställde yrkandena mot varandra och fann att Lennart Mångs (M) 
yrkande bifölls. Lillemor Gunnarsson (C) och Amin Kou Kou (C) 
reserverade sig mot beslutet. 

Beslutsunderlag 
Motion från Lillemor Gunnarsson (C) den 19 september 2023 
Kommunfullmäktige den 19 september 2023 § 206 
Tjänsteutlåtande från kommunstyrelseförvaltningen den 3 juli 2024 
Kommunstyrelsen den 17 september 2024 § 125 

Förslag till kommunfullmäktige 
Motionen anses vara besvarad med hänvisning till 
kommunstyrelseförvaltningens yttrande den 3 juli 2024. 
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Ä 9 Dnr KS306-23   029 

Behandling av motion om att Hedemora kommun måste 
säga nej till anmälningsplikten 
 
Sammanfattning 
Daniel Kåks (V) och Kerstin Starck (V) har i en motion föreslagit att 
Hedemora kommun ska tillskriva regeringen att anmälningsplikt inte bör 
införas i kommunal verksamhet och att Hedemora kommun som arbetsgivare 
kommunicerar ut till alla nämnder och styrelser som skulle omfattas av 
anmälningsplikten att personalen där inte förväntas lyda under plikten att 
anmäla papperslösa vid ett eventuellt införande av en ny angiverilag. 

Kommunstyrelseförvaltningen har lämnat ett yttrande i ärendet och föreslår 
kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att anse motionen vara 
besvarad med hänvisning till kommunstyrelseförvaltningens yttrande den 2 
juli 2024. 
Vid kommunstyrelsens sammanträde den 17 september 2024 yrkade Britt-
Inger Remning (M) att kommunstyrelsen skulle föreslå kommunfullmäktige 
att avslå motionen och Marit Andersson (SD) instämde i yrkandet. Allan 
Mattsson (KL) yrkade att kommunstyrelsen skulle föreslå 
kommunfullmäktige att bifalla motionen. Ordförande ställde yrkandena mot 
varandra och fann att Britt-Inger Remnings (M) yrkande bifölls. Allan 
Mattsson (KL) reserverade sig mot beslutet. 

Beslutsunderlag 
Motion från Daniel Kåks (V) och Kerstin Starck (V) den 12 oktober 2023 
Kommunfullmäktige den 17 oktober 2023 § 237 
Tjänsteutlåtande från kommunstyrelseförvaltningen den 2 juli 2024 
Kommunstyrelsen den 17 september 2024 § 126 

Förslag till kommunfullmäktige 
Motionen avslås. 
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Ä 10  Dnr KS045-24   610 

Behandling av motion om att lägga ner skolutredningen 
 
Sammanfattning 
Marit Andersson (SD) har i en motion lämnat förslag att skolutredningen ska 
läggas ner. 

Kommunstyrelseförvaltningen har lämnat ett yttrande i ärendet och föreslår 
kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att anse motionen vara 
besvarad med hänvisning till kommunstyrelseförvaltningens yttrande den 4 
juli 2024. 
Kommunstyrelsen beslutade den 17 september 2024 att föreslå 
kommunfullmäktige att ställa sig bakom förslaget från 
kommunstyrelseförvaltningen. 

Beslutsunderlag 
Motion från Marit Andersson (SD) den 26 januari 2024 
Kommunfullmäktige den 30 januari 2024 § 29 
Tjänsteutlåtande från kommunstyrelseförvaltningen den 4 juli 2024 
Kommunstyrelsen den 17 september 2024 § 127 

Förslag till kommunfullmäktige 
Motionen anses vara besvarad med hänvisning till 
kommunstyrelseförvaltningens yttrande den 4 juli 2024. 
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Ä 11 Dnr KS259-22   210 

 Dnr KS387-23   225 

Behandling av motion om solceller på kommunens 
fastigheter 
 
Sammanfattning 
Allan Mattsson (KL) har i en motion den 17 oktober 2022 föreslagit att 
Hedemora kommun ska snabbutreda möjligheter att investera i solceller på 
alla de fastigheter som ägs av kommunen och där det är tekniskt möjligt. I 
samband med att motionen anmäldes som inkommen så lämnade Kerstin 
Lundh (MP) ett tilläggsyrkande som bifölls om att utredningen även ska 
belysa möjligheten att ha solceller på alla hus i Hedemora kommun och även 
klarlägga möjligheten för att ha konstgjorda träd som fungerar som små 
vindkraftverk.  

Den 18 december 2023 inkom Allan Mattsson (KL) med ytterligare en 
motion där han föreslår att kommunfullmäktige ska ta ett beslut om att 
påbörja en flerårig plan för att sätta upp solpaneler och att arbetet med 
uppsättning av solpaneler ska startas med fastigheter där förskolor och skolor 
huserar. 
Kommunstyrelseförvaltningen ser inga hinder att en plan tas fram om 
solenergi och föreslår kommunfullmäktige att: 

1. Motionerna bifalles. 
2. Uppdrag ges till Hedemora Kommunfastigheter AB att ta fram ett 

förslag på hur frågan om solceller på kommunens fastigheter ska 
hanteras. I samband med det ska dialog hållas med kommunens 
miljö- och klimatstrateg. Återrapport i ärendet ska ske till 
kommunstyrelsen den 19 november 2024. 

Kommunstyrelsen beslutade den 17 september 2024 att föreslå 
kommunfullmäktige att ställa sig bakom förslaget från 
kommunstyrelseförvaltningen. 
 
 
 
 

Forts. §  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
20(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Forts. §  

Beslutsunderlag 
Motion från Allan Mattsson (KL) den 17 oktober 2022 
Kommunfullmäktige den 18 oktober 2022 § 152 
Motion från Allan Mattsson (KL) den 18 december 2023 
Kommunfullmäktige den 30 januari 2024 § 27 
Tjänsteutlåtande från kommunstyrelseförvaltningen den 2 juli 2024 
Kommunstyrelsen den 17 september 2024 § 128 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Motionerna bifalles. 
2. Uppdrag ges till Hedemora Kommunfastigheter AB ta fram ett 

förslag på hur frågan om solceller på kommunens fastigheter ska 
hanteras. I samband med det ska dialog hållas med kommunens 
miljö- och klimatstrateg. Återrapport i ärendet ska ske till 
kommunstyrelsen den 19 november 2024. 

  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
21(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 12 Dnr KS020-24   001 

Behandling av motion om alternativ politisk 
organisation 
 
Sammanfattning 
Ronnie Sundqvist (KD) har i en motion föreslagit att kommunfullmäktige ser 
över möjligheterna till en förändring av den politiska organisationen för att 
åstadkomma en ekonomisk besparing. 

Kommunstyrelseförvaltningen har lämnat ett yttrande i ärendet och föreslår 
kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att anse motionen vara 
besvarad med hänvisning till förvaltningens yttrande den 5 september 2024. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde den 17 september 2024 yrkade Lennart 
Mångs (M) att kommunstyrelsen skulle föreslå kommunfullmäktige att avslå 
motionen. Ordförande fann att yrkandet bifölls. 

Beslutsunderlag 
Motion från Ronnie Sundqvist (KD) den 9 januari 2024 
Kommunfullmäktige den 30 januari 2024 § 28 
Tjänsteutlåtande från kommunstyrelseförvaltningen den 5 september 2024 
Kommunstyrelsen den 17 september 2024 § 129 

Förslag till kommunfullmäktige 
Motionen avslås. 

  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
22(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 13 Dnr KS163-23   370 

Behandling av motion om att Hedemora kommun ska 
använda sitt veto att säga nej vid varje ansökan om 
vindkraft 
 
Sammanfattning 
Marit Andersson (SD) och Madeleine Gray (KD) har i en motion föreslagit 
att Hedemora kommun ska använda sitt veto att säga nej vid varje ansökan 
om vindkraft. 

Kommunstyrelseförvaltningen har lämnat ett yttrande i ärendet och föreslår 
kommunfullmäktige att anse motionen besvarad med hänvisning till 
förvaltningens yttrande den 5 september 2024. 
Vid kommunstyrelsens sammanträde den 17 september 2024 yrkade Lennart 
Mångs (M) att kommunstyrelsen skulle föreslå kommunfullmäktige att avslå 
motionen och Marit Andersson (SD) yrkade att kommunstyrelsen skulle 
föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen. Ordförande ställde 
yrkandena mot varandra och fann att Lennart Mångs (M) yrkande bifölls. 
Marit Andersson (SD) och Madeleine Gray (KD) reserverade sig mot 
beslutet. 

Beslutsunderlag 
Motion från Marit Andersson (SD) och Madeleine Gray (KD) den 24 april 
2023 
Kommunfullmäktige den 25 april 2023 § 116 
Tjänsteutlåtande från kommunstyrelseförvaltningen den 5 september 2024 
Kommunstyrelsen den 17 september 2024 § 130 

Förslag till kommunfullmäktige 
Motionen avslås. 

  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
23(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 14 Dnr KS167-23   111 

Behandling av motion om att anordna en 
folkomröstning om vindkraft efter att en vindbruksplan 
är färdigställd 
 
Sammanfattning 
Marit Andersson (SD) och Madeleine Gray (KD) har i en motion föreslagit 
att när vindbruksplanen är färdigställd så ska kommunfullmäktige besluta att 
Hedemora kommun ska anordna en folkomröstning angående vindkraft. 

Kommunstyrelseförvaltningen har lämnat ett yttrande i ärendet och föreslår 
kommunfullmäktige anse motionen vara besvarad med hänvisning till 
förvaltningens yttrande den 5 september 2024. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde den 17 september 2024 yrkade Lennart 
Mångs (M) att kommunstyrelsen skulle föreslå kommunfullmäktige att avslå 
motionen och Marit Andersson (SD) yrkade att kommunstyrelsen skulle 
föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen. Ordförande ställde 
yrkandena mot varandra och fann att Lennart Mångs (M) yrkande skulle 
bifallas. Omröstning begärdes och efter röstningsresultatet 9 för Lennart 
Mångs (M) yrkande och 2 för Marit Anderssons (SD) yrkande, hade 
kommunstyrelsen beslutat att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 
Marit Andersson (SD) och Madeleine Gray (KD) reserverade sig mot 
beslutet. 

Beslutsunderlag 
Motion från Marit Andersson (SD) och Madeleine Gray (KD) den 25 april 
2023 
Kommunfullmäktige den 25 april 2023 § 117 
Tjänsteutlåtande från kommunstyrelseförvaltningen den 5 september 2024 
Kommunstyrelsen den 17 september 2024 § 131 

Förslag till kommunfullmäktige 
Motionen avslås. 

  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
24(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 15 Dnr KS312-23   370 

Behandling av motion om regel på säkerhetsavstånd 
mellan vindkraftverk och bostadsfastighet 
 
Sammanfattning 
Marit Andersson (SD) m.fl. och Ronnie Sundqvist (KD) har i en motion den 
17 oktober 2023 lämnat förslag att ställa krav på utökat skyddsavstånd 
mellan bostäder och vindkraftverk. I vindbruksplanen används 
skyddsavståndet 800m som är i enlighet med Energimyndighetens 
rekommendation. Motionen pekar på att många kommuner infört ett 
generellt skyddsavstånd om tio gånger vindkraftsverkens höjd. 

Kommunstyrelseförvaltningen har lämnat ett yttrandet över motionen och 
bedömer att det inte finns ett behov av ett utökat skyddsavstånd i 
vindbruksplanen. Planen syftar till att fördjupa kunskapen om de områden 
som har potential för vindkraft och lyfta de konflikter som finns lokalt. Detta 
ger en vägledning till vad som är ett lämpligt skyddsavstånd vilket varierar 
från område till område. Skyddsavståndet ska också utredas i detalj vid 
vindkraftsbolagens tillståndsansökan då de tar fram bullermätningar och 
siktanalyser. Ett skyddsavstånd om tio gånger vindkraftsverkens höjd skulle i 
praktiken stoppa alla möjligheter till utbyggnad av vindkraftsparker i 
kommunen. Kommunstyrelseförvaltningen har lämnat ett yttrande i ärendet 
och föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen med hänvisning till 
förvaltningens yttrande. 

Kommunstyrelsens strategiutskott behandlade ärendet den 9 september 2024 
och efter en omröstning så beslutade strategiutskottet att föreslå 
kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. Marit 
Andersson (SD) reserverade sig mot beslutet. 

 

 

 

 

 

 

Forts. §  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
25(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Forts. §  

Vid kommunstyrelsens sammanträde den 17 september 2024 yrkade Lennart 
Mångs (M) att kommunstyrelsen skulle föreslå kommunfullmäktige att avslå 
motionen och Marit Andersson (SD) yrkade att kommunstyrelsen skulle 
föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen. Ordförande ställde 
yrkandena mot varandra och fann att Lennart Mångs (M) yrkande skulle 
bifallas. Omröstning begärdes och efter röstningsresultatet 9 för Lennart 
Mångs (M) yrkande och 2 för Marit Anderssons (SD) yrkande, hade 
kommunstyrelsen beslutat att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 
Marit Andersson (SD) och Madeleine Gray (KD) reserverade sig mot 
beslutet. 

Beslutsunderlag 
Motion från Marit Andersson (SD) m.fl. och Ronnie Sundqvist (KD) den 17 
oktober 2023  
Kommunfullmäktige den 17 oktober 2023 § 239  
Tjänsteutlåtande från kommunstyrelseförvaltningen den 28 augusti 2024 
Kommunstyrelsens strategiutskott den 9 september 2024 § 57 
Kommunstyrelsen den 17 september 2024 § 132 

Förslag till kommunfullmäktige 
Motionen avslås. 

  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
26(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 16 Dnr KS247-24   003 

Riktlinje för medborgarskapsceremonier 
 
Sammanfattning 
Av 29 § lag (2001 :82) om svenskt medborgarskap (medborgarskapslagen) 
framgår att varje kommun minst en gång per år ska anordna en ceremoni för 
nya svenska medborgare. 

Syftet med att anordna en medborgarskapsceremoni är för att fira nya 
svenska medborgare och deras medborgarskap samt signalera 
medborgarskapets tyngd och betydelse. Medborgarskapet representerar det 
formella medlemskapet i det svenska samhället och är en grund för 
demokratin. Syftet är vidare att stärka de nya medborgarnas känsla av 
samhörighet med Sverige och bidra till att de känner att de betraktas som 
svenskar och att de accepteras fullt ut av samhället. Medborgarskapet 
innebär en rätt att på ett fullvärdigt sätt delta i det svenska samhällets 
intressegemenskap. 

Då en medborgarskapsceremoni är ett högtidligt arrangemang som ska 
signalera medborgarskapets tyngd och betydelse samt stärka 
medborgarskapets status som ett led i integrationsprocessen in i det svenska 
samhället, föreslås att ceremonin genomförs i kommunfullmäktige och att 
det är kommunfullmäktiges ordförande som bjuder in de nya svenska 
medborgarna. Medborgarskapsceremonierna ska förberedas och genomföras 
i enlighet med förslag till Riktlinje för medborgarcermonier. Vidare förslås 
att kommunfullmäktiges presidium får ansvaret för att anordna 
medborgarskapsceremonierna i Hedemora kommun i enlighet med förslag på 
revidering av Arbetsordning för kommunfullmäktige. 

Kommunstyrelsen beslutade den 17 september 2024 att föreslå 
kommunfullmäktige att: 

1. anta presenterad revidering av Arbetsordning för 
kommunfullmäktige. 

2. anta Riktlinje för medborgarskapsceremonier. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande från kommunstyrelseförvaltningen den 14 augusti 2024 
Kommunstyrelsen den 17 september 2024 § 133 
Forts. §  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
27(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Forts. §  

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige antar presenterad revidering av Arbetsordning 

för kommunfullmäktige. 

2. Kommunfullmäktige antar Riktlinje för medborgarskapsceremonier. 

  

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
28(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 17 a  Dnr KS286-24   700 

Anmälan av motion om att genomföra en extern 
revision av omsorgsförvaltningen i Hedemora kommun 
 
Sammanfattning 
Följande motion av Marit Andersson (SD) anmäls: 

”Vi inser att det inte finns plats i budget 2025 för detta. Men situationen 
inom omsorgen i Hedemora är undermålig och alla typer av åtgärder krävs 
för att säkra en tillförlitlig och säker omsorg. Sverigedemokraterna vill 
därmed tillsätta en extern revision av omsorgen i Hedemora kommun för att 
få ökad förståelse för rådande situation där kommunen uppenbarligen inte 
agerar för brukarnas bästa. Den externa revisionen hade med en opartisk 
metod granskat och kontrollerat Hedemora kommuns omsorg för att hitta 
brister och ge klarhet i rådande förhållanden av omsorgens arbetsmetoder, 
systematiska arbetssätt, rutiner samt ledarskap. Den externa revisionen bör 
upphandlas och finnas med i budget 2026 för att säkerställa att åtgärder kan 
införas så snart som möjligt som en följd av den externa revisionen. 

Fullmäktige uppmanar omsorgsnämnden att ge total insyn i verksamheten 
och till fullo samarbeta med den part som tilldelas uppdraget att genomföra 
den externa revisionen. Utifrån ovanstående föreslår Sverigedemokraterna 
kommunfullmäktige att besluta följande: 

Att uppdra omsorgsnämnden att inför budget 2026 införa och upphandla en 
extern revision av Hedemora kommuns omsorgsförvaltning för att hitta 
brister och ge klarhet i rådande förhållanden av omsorgens arbetsmetoder, 
systematiska arbetssätt, rutiner samt ledarskap.” 

Kommunsekreteraren har remitterat motionen till omsorgsnämnden. 

Beslutsunderlag 
Motion från Marit Andersson (SD) den 3 september 2024 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av åtgärden, att kommunsekreteraren har 
remitterat motionen till omsorgsnämnden. 

  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
29(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 17 b Dnr KS308-24   610 

Anmälan av motion om att ta fram en skolplan 
 
Sammanfattning 
Följande motion av Lillemor Gunnarsson (C) anmäls: 

”Under lång tid har frågan om hur Hedemora kommuns skolorganisation ska 
se ut, behandlats som enbart en budgetfråga. Det är inte hållbart, när förslag 
väcks som drabbar många av våra invånare bara för att ekonomin inte går 
ihop. Det måste till en långsiktig, hållbar skolplan som har förankring hos 
medborgarna, alla politiska partier, näringsliv m.fl. Inte några kortsiktiga 
förslag för att nå budget i balans. Får vi till en långsiktig skolplan som så 
många som möjligt kan stå bakom så blir även den ekonomiska planeringen 
enklare. Då finns svart på vitt vad som är prioriterat i den kommunala 
budgeten. Att ta fram en skolplan är ingen lätt uppgift. Det är ett stort arbete 
som involverar många olika perspektiv och åsikter men som kan ge en 
slutprodukt som gör att alla vet vad som händer framöver gällande 
skolorganisationen. 

Därför föreslår Centerpartiet fullmäktige:  

1. Att snarast ta beslut om att ta fram en skolplan för Hedemora 
kommun som åtminstone räcker till 2040. I planen ska olika 
perspektiv beaktas, exempelvis näringsliv, bostadsmarknad  

2. Att i arbetet med att ta fram skolplanen ska vårdnadshavare, elever, 
föreningar, skolpersonal, näringslivsföreträdare, politiker från alla 
partier, kommunala bolagen och övriga intressegrupper involveras.  

3. Att fullmäktige utser en ansvarig tjänsteperson, förslagsvis från 
kommunstyrelseförvaltningen, att leda arbetet och att desamma 
återkommande rapporterar till fullmäktige hur arbetet framskrider.” 

Kommunsekreteraren har remitterat motionen till bildningsnämnden. 

Beslutsunderlag 
Motion från Lillemor Gunnarsson (C) den 12 september 2024 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av åtgärden, att kommunsekreteraren har 
remitterat motionen till bildningsnämnden. 

  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
30(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 18  Dnr KS292-24   009 

Anmälan av interpellation om behandlingen av 
motioner 
Sammanfattning 
Följande interpellation av Allan Mattsson (KL) ställd till kommunstyrelsens 
ordförande Lennart Mångs (M) anmäls: 

”Oppositionens enda möjlighet att bedriva politik i kommunen är att skriva 
motioner. Vid en genomgång av inkomna motioner sedan 2013, kan 
konstateras att det skrivits många motioner, närmare bestämt 182 st. 

Den äldsta obehandlade motionen skrevs 2016, för 8 år sedan! De senaste 
två åren i denna mandatperiod har oppositionen skrivit 34 motioner. Av 
dessa har 23 motioner överhuvudtaget inte behandlats! 7 motioner har 
avslagits och 3 har bifallits. 

Jag frågar KSO: Är det någon idé att skriva motioner när de hamnar i nån 
byrålåda?” 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Allan Mattsson (KL) den 6 september 2024 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige medger att interpellationen får ställas och 
interpellationen besvaras på dagens sammanträde. 

Eller 

Kommunfullmäktige medger att interpellationen får ställas och att den 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

  

 

 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
31(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 19   

Anmälan av medborgarinitiativ 
Sammanfattning 
Följande medborgarinitiativ anmäls som inkomna för perioden 2024-08-29--
2024-09-23: 

a) KS288-24 828 Medborgarinitiativ om en inomhus 
aktivitetspark/skatepark 

b) KS289-24 332 Medborgarinitiativ om solskydd i Sveaparken 

c) KS307-24 431 Medborgarinitiativ om vattenprover på sjön Munken 

d) KS317-24 828 Medborgarinitiativ om att flytta Klosterhallen till 
Hedemorabygdens ridklubb i Hamre 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning har ledamöterna i fullmäktige 
möjlighet att utifrån inlämnade förslag, stödja förslaget genom att skriva en 
motion i ärendet. 
 
Beslutsunderlag 
Underlag över inkomna medborgarinitiativ för perioden 2024-08-29--2024-
09-23 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av inkomna medborgarinitiativ för 
perioden 2024-08-29--2024-09-23. 
  

Utdrag till 
Förslagsställare 

 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
32(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 20 a Dnr KS275-24   023 

Val av suppleant i styrelserna för AB 
Hedemorabostäder och Hedemora Kommunfastigheter 
AB 
Sammanfattning 
Lars Ekblom (M) beviljades av kommunfullmäktige den 3 september 2024 
befrielse från uppdragen som suppleant i styrelserna för AB 
Hedemorabostäder och Hedemora Kommunfastigheter AB. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Lars Ekblom (M) den 27 augusti 2024 
Kommunfullmäktige den 3 september § 153 

Förslag till beslut 
1. Till ny suppleant i styrelsen för AB Hedemorabostäder för tiden fram 

till den bolagsstämman 2027, nomineras 

2. Till ny suppleant i styrelsen för Hedemora Kommunfastigheter AB 
för tiden fram till den bolagsstämman 2027, nomineras 

  

Utdrag till 
x 
AB Hedemorabostäder 
Hedemora Kommunfastigheter AB 
Matrikel 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
33(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 20 b Dnr KS187-24   023 

Val av ledamot i omsorgsnämnden  
Sammanfattning 
Gunilla Berg (KD) har av kommunfullmäktige beviljats befrielse från 
uppdraget som ledamot i omsorgsnämnden. Val av ny ledamot ska därmed 
förrättas.  

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Gunilla Berg (KD) den 7 maj 2024 
Kommunfullmäktige den 18 juni 2024 § 132 

Förslag till beslut 
Till ny ledamot i omsorgsnämnden för tiden fram till den 31 december 2026, 
väljs 

  

Utdrag till 
x 
Omsorgsnämnden 
Löneförvaltningen 
Matrikel 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
34(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 20 c  Dnr KS188-24   023 

Val av ledamot i omsorgsnämnden  
Sammanfattning 
Marit Andersson (SD) har av kommunfullmäktige beviljats befrielse från 
uppdraget som ledamot i omsorgsnämnden. Val av ny ledamot ska därmed 
förrättas 

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Marit Andersson (SD) den 7 maj 2024 
Kommunfullmäktige den 18 juni 2024 § 133 

Förslag till beslut 
Till ny ledamot i omsorgsnämnden för tiden fram till den 31 december 2026, 
väljs 

  

Utdrag till 
x 
Omsorgsnämnden 
Löneförvaltningen 
Matrikel 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
35(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 20 d  Dnr KS189-24   023 

Val av ersättare i omsorgsnämnden  
Sammanfattning 
Monika Persson (KD) har av kommunfullmäktige beviljats befrielse från 
uppdraget som ersättare i omsorgsnämnden. Val av ny ledamot ska därmed 
förrättas. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Monika Persson (KD) den 7 maj 2024 
Kommunfullmäktige den 18 juni 2024 § 134 

Förslag till beslut 
Till ny ersättare i omsorgsnämnden för tiden fram till den 31 december 2026, 
väljs 

  

Utdrag till 
x 
Omsorgsnämnden 
Löneförvaltningen 
Matrikel 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
36(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 20 e Dnr KS190-24   023 

Val av ersättare i omsorgsnämnden  
Sammanfattning 
Ulf Bertilsson (SD) har av kommunfullmäktige beviljats befrielse från 
uppdraget som ersättare i omsorgsnämnden. Val av ny ledamot ska därmed 
förrättas. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Ulf Bertilsson (SD) den 7 maj 2024 
Kommunfullmäktige den 18 juni 2024 § 135 

Förslag till beslut 
Till ny ersättare i omsorgsnämnden för tiden fram till den 31 december 2026, 
väljs 

  

Utdrag till 
x 
Omsorgsnämnden 
Löneförvaltningen 
Matrikel 

 

 



Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
37(39) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Dnr KS012-23   023 Ä 20 f
Val av ersättare i bildningsnämnden 
Sammanfattning 
Åsa Ljungqvist (M) har av kommunfullmäktige beviljats befrielse från 
uppdraget som ledamot i bildningsnämnden. Ersättaren Tommy Matsson 
(M) valdes in som ny ledamot. Val av ny ersättare ska därmed förrättas.

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Åsa Ljungqvist (M) den 2 januari 2024 
Kommunstyrelsen den 16 januari 2024 § 21 
Kommunfullmäktige den 30 januari 2024 § 35 

Förslag till beslut 
Till ny ersättare i bildningsnämnden för tiden fram till den 31 december 
2026, väljs  

Utdrag till 
x 
Bildningsnämnden 
Löneförvaltningen 
Matrikel 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
37(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 21  

Delgivningar  
Följande delgivningar presenteras: 

a) KS287-24 023 Beslut från Länsstyrelsen Dalarna om efterträdarval 
efter Erica Drugge (C). Ny ledamot Pirjo Gustafsson (C) och ny 
ersättare Ida Kortesmäki (C). 

b) KS319-24 023 Beslut från Länsstyrelsen Dalarna om efterträdarval 
efter Tommy Nilsson (SD). Ny ledamot Petra Rosander (SD) och ny 
ersättare Håkan Bäckvall (SD). 

c) Anteckningar från KF-presidiets beredningsmöte den 20 september 
2024 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen.  
  

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
38(38) 

Sammanträdesdatum 
2024-10-01 

 
 

  
  

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ä 22  

Avslutande av kommunfullmäktiges sammanträde 
 
Mötet avslutas av ordförande. 

  

 



1

Jennifer Berglund

Från: Thomas Källström
Skickat: den 13 september 2024 11:34
Till: Jennifer Berglund
Ämne: Provar igen
Bifogade filer: Återrapport i ärende Dnr KS232.docx

Med vänlig hälsning  

Thomas Källström 
0225-343 38 
thomas.kallstrom@hedemora.se 

KS232-22   201



Återrapport i ärende    Dnr KS232-22 201 

 

Återrapport av motion om fler seniorboenden i Hedemora kommun utanför 

Hedemora tätort. 

 

Motion från Leif Stenberg (MP) den 18 september 2022. 

 

Vi ber att få avvakta med utredningen gällande anpassande boenden för 55+ och uppåt. 

 

Ett par stora utredningar pågår i Kommunkoncernen idag där fler enheter är inblandade. 

Involverade i utredningarna är: Samhällsutvecklingsavdelningen, Planavdelningen 

Näringslivsenheten, Omsorgsförvaltningen och HEBO/HEKO. 

 

En pågående är ”Bostadspolitiska Riktlinjer 2025-2029” som skall anta riktlinjer för 

bostadsförsörjningen i kommunen. Syftet med den planeringen är att skapa förutsättningar 

för alla i kommunen att leva i goda bostäder och att främja att ändamålsenliga åtgärder för 

bostadsförsörjningen förberedes och genomförs.   

 

Den andra pågående är ”Ny översiktsplan för Hedemora kommun”. Översiktsplanen anger  

kommunens vision och är ett viktigt strategiskt dokument för den framtida utvecklingen. 

Delar i översiktsplanearbetet är bland annat: 

• Var i kommunen skall det vara möjligt att bo som äldre? 

• Vilka typer av boenden behövs, på vilken ort? 

• Vilka behov finns? 

 

Båda ovanstående utredningar skall snart vara färdigställda och innefattar relevanta svar på 

motionen om förutsättningar för seniorboenden 55+ i Hedemora kommun.  

Utredningarna innehåller dagens statistik gällande demografin och är således mer aktuella än 

när motionen lämnades in 2022.  

 

Vår yrkan är att låta dessa utredningar ge svar på framtida behov och sedan utgå från dessa 

när vi framöver planerar för genomförbara boenden för seniorer. 

 

Hedemora 2024-09-13 

 

Lise-Lotte Sörensen 

VD  

AB Hedemorabostäder  



ä HEDEMORA - sida
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Datum Referens

2024-07-03 KS068-23 100
Kommunstyrelseförvaltningen
Jennifer Berglund

Kommunfullmäktige

Yttrande över motion om minskat antal kommunalråd

Sammanfattning

Marit Andersson (SD) har i en motion lämnat förslag att ansvarig nämnd
utreder hur stor besparing det skulle innebära att ha ett kommunalråd istället

för två och att utreda behovet av att ha två kommunalråd istället för ett.

Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att

anse motionen vara besvarad med hänvisningtill
kommunstyrelseförvaltningens yttrande den 3 juli 2024.

Ärendebeskrivning

Marit Andersson (SD) har i en motion lämnat följande förslag:

”Medtanke på att Hedemora kommun behövergöra stora nedskärningar

ställer sig Sverigedemokraternasig frågande till varför en så pass liten
kommunanser sig behöva två kommunalråd. Vår inställning är att vi börjar
uppifrån och gör besparingar.

Yrkande:

Att ansvarig nämnd utreder hur stor besparing det skulle innebära att ha ett

kommunalrådistället för två.

Att utreda behovet av att ha två kommunalrådistället för ett.”

Kommunsekreteraren remitterade motionen till kommunstyrelsen och
kommunfullmäktige beslutade den 21 februari 2023 att de hade tagit del av

åtgärden.

Bakgrund

År 2012 beslutade fullmäktige att inrätta en till post som kommunalråd och
att uppdraget skulle omfatta 75 20. Året 2015 beslutade fullmäktige om att

uppdraget skulle sänkastill 4094, och året 2016 beslutade fullmäktige att

höja uppdragettill 5090.

 

Forts.

Hemsida E-post Organisationsnr

Hedemora kommun www.hedemora.se kommunledningskontorethedemora.se 212000-2254

Postadress Besöksadress Telefon Fax Bankgiro
Kommunstyrelseförvaltningen, Rådhuset 0225-340 00 0225-341 64 433-2409
Kansli Stora torget
Box 201 Hedemora
776 28 Hedemora
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Forts.

Ekonomi

Hedemora kommunharfrån året 2012 haft två kommunalråd som
representerar den politiska majoriteten. Den ena är kommunstyrelsens

ordförande som innehar uppdraget på 10090. Från och med 2024-01-01 har
kommunstyrelsens ordförande ett månadsarvode på 58 400 kronor.

Det andra kommunalrådet är kommunstyrelsens 1:e vice ordförande och har
idag ett politiskt betalt uppdrag på 5090. Månadsarvodet för kommunalrådet

är från med 2024-01-01 på 29 200 kronor.

De fasta arvodena, och däribland månadsarvodet för kommunalrådet, utgår

från kommunstyrelsens ordförandes månadsarvode vilket är baserat på vad

en riksdagsledamot har i månadsarvode (reglerna beslutade av
kommunfullmäktige 2015-12-15 $ 194).

Om kommunalrådsposten på 50940 ska tas bort så gör kommunen en
besparing på arvodeskostnaden med minst 350 400 kronor per år (minst
grundar sig på att det inte är bestämt vad en riksdagsledamots arvode blir

kommandeår).

Förvaltningens yttrande

Motionärenvill att en utredning görs gällande behovet av två kommunalråd

och hurstor besparingen skulle vara om en minskning fråntvåtill ett
kommunalråd.

Förvaltningen kan konstatera, utan att kommunfullmäktige har tagit ställning
till motionensförsta att-sats, att en minskning från två till ett kommunalråd

skulle innebära en besparing på 350 400 kronorper år, baserat på 2024 års
arvodesuppgifter.

Gällande den andraatt-satsen, att utreda behovet av att ha två kommunalråd

istället för ett, så anser förvaltningen att det är ett ställningstagande som den

rådande majoriteten haratt ta ställning till. Det kan dock konstateras att med
tiden så har kommunens åtaganden vuxit inom flera olika områden som
inverkar på kommunens inflytande och utveckling (till exempel Dalabanans

Intressenter, Intresseföreningen Bergslaget, Leader, DKF och BDU). I och

medså har även behovet tidsmässigt blivit större att vara fler än ett
kommunalråd. En annan aspekt med att dela upp ansvaret mellan två
kommunalråd är att undvika sårbarhet vid både planerad och hastig vakans.
Att vara fler än ett kommunalråd som arbetar tillsammans ökar möjligheten

att hålla en samlad bild för att kunna verka för kommunensbästa på ett
långsiktigt perspektiv.

Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att

anse motionen vara besvarad med hänvisningtill
kommunstyrelseförvaltningens yttrande den 3 juli 2024.

Beslutsunderlag

Motion från Marit Andersson (SD) den 16 februari 2023
Kommunfullmäktige den 21 februari 2023 $ 39

Forts.
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Forts.

Förslag till beslut

Motionen anses vara besvarad med hänvisningtill
kommunstyrelseförvaltningens yttrande den 3 juli 2024.

na
Jennifer Berglund

Kommunsekreterare

 



HEDEMORA - Sida
/ KOMMUN TJÄNSTEUTLÅTANDE 1(2)

Datum Referens

2024-07-03 KS285-23 450
Kommunstyrelseförvaltningen
Jennifer Berglund

Kommunfullmäktige

Yttrande över motion återvinning i Ingvallsbenning

Sammanfattning

Lillemor Gunnarsson (C) har i en motion föreslagit att Ingvallsbenning blir

ett testområde för den nya förpackningsförordningen för kommunalt

insamlingsansvar och fastighetsnära insamling.

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå
kommunfullmäktige att avslå motionen med hänvisning till förvaltningens
yttrande den 3 juli 2024.

Ärendebeskrivning

Lillemor Gunnarsson (C) har i en motion lämnat följande förslag:

”Vid Kommunfullmäktige 2023-05-25 anmäldes ett medborgarinitiativ om

att kommunenska införa en återvinningsstation i Ingvallsbenning. (KS178-

233546). Förslagsställarenframföri sitt initiativ att boende i Ingvallsbenning

skulle då kunna slippa åka in till Hedemoraför att slänga sorterade sopor.

Det argumenteras även att minskande transporter in till Hedemora är bra

för miljön och ger mindre slitage på vägarna som man upplever är redan

dåliga.

Detär inte alls ovanligt att sopor slängs i naturen om det är långt till

återvinningstation. Möjlighet till återvinning av avfall som sker närmare

medborgare ger motivation till ökad avfallssortering och genom det minskar

avfallet, resursutnyttjandet ökar och även att ren och giftfri miljö säkerställs.

Förra regeringen beslutade den 30juni 2022följande:

— Den I januari 2024 ska kommunerna ta över ansvaretför insamling

av hushållensförpackningsavfall, från producenterna. Insamlingen

ska ske genomfastighetsnära insamling eller

lättillgängligainsamlingsplatser.

- ljanuari 2026 ska kommuner ordna separat insamling

avförpackningar på torg och i parker samt andra populära platser.

— Den I januari 2027 ska kommuner ordnafastighetsnära insamling

avförpackningarfrån hushåll ochfrån verksamheter som är

 

Hemsida E-post Organisationsnr
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samlokaliserade med hushåll och som anmält att de vill ha

kommunalinsamling. Kommuner ska också ordna insamling av

skrymmandeförpackningarvid lättillgängliga insamlingsplatser.

Centerpartiet tycker att medborgarförslaget bör arbetas vidare.

Ingvallsbenning skulle kunna bli ett testområdeför den nya

förpackningsförordningenför kommunalt insamlingsansvar och krav på
fastighetsnära insamling. Testområdet kan ge kunskaper och erfarenhet som

kan tas varapå närförordningentillfullo införs i Hedemora kommun.

Centerpartiet i Hedemora yrkar

— att Ingvallsbenning blir ett testområdeför den nya

förpackningsförordningenför kommunalt insamlingsansvar och

fastighetsnära insamling”

Kommunsekreteraren remitterade motionen till kommunstyrelsen och
kommunfullmäktige beslutade den 19 september 2023 att de hadetagit del

av åtgärden.

Förvaltningens yttrande

Förvaltningen har inhämtat yttrande från Hedemora Energi AB och styrelsen
för bolaget föreslår att motionen ska avslås med motiveringen att under 2024
har Hedemora Energi arbetat med berörda frågor rörande FNI. Presentation

av arbetet har lämnatstill både kommunstyrelsen och kommunfullmäktige.

Det är en omfattande förändring i svensk avfallshantering och det nya
systemet beräknasta två år. Tiden är begränsad och Hedemora Energi AB:s

bedömning är att det inte kommer genomföras testområden utan att
systemval för insamling ska ske genom den analys som nu genomförs
gemensamt i Dala-Avfall. Där ingår bland annat erfarenhetsinsamling från

kommuner som har en helteller delvis införd FNI.

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå
kommunfullmäktige att avslå motionen med hänvisningtill förvaltningens
yttrande den 3 juli 2024.

Beslutsunderlag

Motion från Lillemor Gunnarsson (C) den 19 september 2023
Kommunfullmäktige den 19 september 2023 $ 206

Förslag till beslut

Motionen avslås med hänvisning till kommunstyrelseförvaltningens yttrande

den 3 juli 2024.

ennifer Berglund

Kommunsekreterare
 

 



& HEDEMORA sida
KOMMUN TJÄNSTESKRIVELSE 1(3)

Datum Referens

2024-07-02 KS306-23 029
Kommunstyre
Jennifer Bergl

Iseförvaltningen
und

Kommunfullmäktige

Yttrande över motion om att Hedemora kommun måste

säganej till anmälningsplikten

Sammanfattning

Daniel Kåks (V) och Kerstin Starck (V) har i en motion föreslagit att
Hedemora kommunskatillskriva regeringen att anmälningsplikt inte bör
införas i kommunal verksamhet och att Hedemora kommun som arbetsgivare

kommunicerarut till alla nämnder och styrelser som skulle omfattas av

anmälningsplikten att personalen där inte förväntas lyda underplikten att
anmäla papperslösa vid ett eventuellt införande av en ny angiverilag.

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå
kommunfullmäktige att anse motionen vara besvarad med hänvisningtill

kommunstyrelseförvaltningens yttrande den 2 juli 2024.

Ärendebeskrivning

Daniel Kåks (V) och Kerstin Starck (V) har i en motion lämnat följande

förslag:

”Regeringen och SD står fortsattfast i sitt beslut att utredafrågan om plikt

att anmäla papperslösa, trots den omfattande kritik somförslaget mött av

allmänheten, kommuner, regioner och berörda yrkesgrupper.

Anmälningsplikten skulle innebära skyldighetför välfärdsarbetare inom

bland annat kommuneratt ange papperslösa människor som de möteri sin
yrkesutövningtill Polisen och Migrationsverket. Denna anmälningsplikt som
regeringen aviserar strider mot de mänskliga rättigheterna och FN:s
barnkonvention som nu mera är lag i Sverige.

Människor som lever som papperslösa i Sverige är redan en utsatt grupp och

detfinns en stor risk att anmälningsplikten gör att dessa människor inte

kommer söka den vård och det stöd de behöver av rädslaför att anmälas.

Barn, som idag harrätt till skolgång i Sverige, kommer gå miste om denna

av oroför att de lärare de möter ska ange dem till Polisen. Det kommer

utöka och nära det skuggsamhälle som nuvarande regering sägersig vilja

motarbeta.

 

Forts.
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Forts.

De berörda yrkesgrupperna har varit tydliga med att anmälningsplikten inte
ärförenlig med deras yrkesetik. Hedemora kommun, som redan har stora

svårigheter att rekrytera personaltill välfärdsyrkena, kommerfå det ännu

svårare om det inte finns ett tydligt ställningstagande. Socialsekreterare,

undersköterskor, elevassistenter, barnskötare, lärare och bibliotekarier, vars

arbete bygger på tillitsskapande och trygga relationer, ska inte behöva

utföra handlingar som direkt strider mot deras yrkesetiska regler och
riskerar attförsvåra deras kärnuppdrag genom att agera angivare av utsatta

människor.

Vi yrkar därför

att Hedemora kommuntillskriver regeringen att anmälningsplikt inte bör

införas i kommunal verksamhet.

att Hedemora kommun som arbetsgivare kommuniceraruttill alla nämnder

och styrelser som skulle omfattas av anmälningsplikten att personalen där

inteförväntas lyda under plikten att anmäla papperslösa vid ett eventuellt

införande av en ny angiverilag. ”

Kommunsekreteraren remitterade motionen till kommunstyrelsen och

kommunfullmäktige beslutade den 17 oktober 2023 att de hade tagit del av
åtgärden.

Bakgrund

Regeringenhartill utredningen om stärkt återvändandeverksamhet, gett i
uppdrag att se över om medarbetare i kommuner, regioner och myndigheter
ska vara skyldiga att informera Migrationsverket och polisen när de kommer

i kontakt med personer som vistas i Sverige utantillstånd. Som ett led i detta
arbete beslutade regeringen att även ge utredningen ett utvidgat uppdrag.

Utredaren ska bland annat föreslå hur en anmälningsskyldighet för
asylsökande, koppladtill att asylsökande ska bo asylprövningscenter, kan
införas och äventa ställning till om asylsökande ska anvisas att vistas inom

ett specifikt geografiskt område. Slutbetänkande för utredningen var först
tänkt att vara klart senast 30 september 2024, men har nu förlängts till den
29 november 2024.

Förvaltningens yttrande

Kommunstyrelseförvaltningen lämnarföljande yttrande. En kommunhartill

uppgift att ombesörja att medborgarna får den service som dehar rätt till. De

beslut som kommunentarska hastöd i lag eller annan författning. En
kommun inrymmerflera myndigheter och medborgarna ska känna sig trygga
medatt beslut som tas har stöd i lag och att alla medborgare bemöts

likvärdigt. Ett annat agerande underminerar trovärdigheten gentemot
kommunenoch det gårinte heller att hävda att det kommunala självstyret,

som är en princip, kan slå ut befintlig lagstiftning.
Kommunstyrelseförvaltningen anser därmed att motionens andra att-sats inte
kantillstyrkas då den strider mot kommunallagen.

Forts.
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Forts.

Gällande motionensförsta att-sats, att tillskriva regeringen att
anmälningsplikt inte bör införas i kommunal verksamhet, kan tillstyrkas om

den politiska viljan anser det.

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå
kommunfullmäktige att anse motionen vara besvarad med hänvisning till

kommunstyrelseförvaltningens yttrande.

Beslutsunderlag

Motion från Daniel Kåks (V) och Kerstin Starck (V) den 12 oktober 2023
Kommunfullmäktige den 17 oktober 2023 $ 237

Förslag till beslut

Motionen anses vara besvarad med hänvisningtill
kommunstyrelseförvaltningens yttrande den 2 juli 2024.

ÅseLtFallin
Lise-Lott Evaldsson Jennifer Berglund
Stabschef Kommunsekreterare
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Datum Referens

2024-07-04 KS045-24 610
Kommunstyre

Jennifer Bergl
Iseförvaltningen
und

Kommunfullmäktige

Yttrande över motion om att lägga ner skolutredningen

Sammanfattning

Marit Andersson (SD) har i en motion lämnat förslag att skolutredningen ska

läggas ner.

Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att

anse motionen vara besvarad med hänvisning till
kommunstyrelseförvaltningens yttrande den 4 juli 2024.

Ärendebeskrivning
Marit Andersson (SD) har i en motion lämnat följande förslag:

”I och medattvi nu vet att hela oppositionen och Miljöpartiet kommeratt
rösta NEJtill nedläggning av både Västerby skola och Garpenbergs skola

och heller inte gå medpå att sexorna ska bussastill Vasaskolan, anser vi att
vi kan ställa in denna utredning. Vi anser att de c:a 1,5 miljonerna det skulle

kosta kan behövas mycket bättre någon annanstans. Med anledning av detta
yrkar Sverigedemokraterna:

- Att skolutredningen läggs ner”

Kommunsekreteraren remitterade motionen till kommunstyrelsen och

kommunfullmäktige beslutade den 30 januari 2024 att de hade tagit del av
åtgärden.

Bakgrund

Underhösten 2023 tog bildningsnämnden fram ett förslag till ny
skolorganisation. Kommunstyrelsen beredde ärendet den 28 november 2023
och kommunfullmäktige behandlade ärendet den 12 december 2023.

Kommunfullmäktige beslutade efter omröstning att återremittera ärendettill
kommunstyrelsen.

Den 23 april 2024 beslutade kommunstyrelsen att föreslå

kommunfullmäktige att upphäva beslutet om återremiss från den 12
december 2023, $ 278 och att även avslå bildningsnämndensförslag till plan

Forts.
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för ny skolorganisation från den 30 oktober 2023. Kommunfullmäktige

beslutade den 7 maj 2024 att ställa sig bakom förslaget från
kommunstyrelsen.

Förvaltningens yttrande

Förvaltningen kan konstatera, utan att kommunfullmäktige har tagit ställning

till motionen att skolutredningen ska läggas ner, att ärendet om
skolutredningen är avslutat då kommunfullmäktige behandlat ärendet.

Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att

anse motionen vara besvarad med hänvisningtill
kommunstyrelseförvaltningens yttrande den 4 juli 2024.

Beslutsunderlag

Motion från Marit Andersson (SD) den 26 januari 2024
Kommunfullmäktige den 30 januari 2024 $ 29

Förslag till beslut

Motionen anses vara besvarad med hänvisning till
kommunstyrelseförvaltningens yttrande den 4 juli 2024.

Olelol lallanr FLDO
Lise-Lott Evaldsson Jennifer Berglund
Stabschef Kommunsekreterare
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Datum Referens
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Jennifer Berglund KS387-23 225

Kommunfullmäktige

Yttrande över motioner om solceller på kommunens
fastigheter

Sammanfattning

Allan Mattsson (KL) har i en motion den 17 oktober 2022 föreslagit att
Hedemora kommunska snabbutreda möjligheter att investera i solceller på
alla de fastigheter som ägs av kommunenochdär detär tekniskt möjligt. I
samband med att motionen anmäldes som inkommen så lämnade Kerstin
Lundh (MP)ett tilläggsyrkande som bifölls om att utredningen även ska
belysa möjligheten att ha solceller på alla hus i Hedemora kommun och även
klarlägga möjligheten för att ha konstgjorda träd som fungerar som små
vindkraftverk.

Den 18 december 2023 inkom Allan Mattsson (KL) medytterligare en
motion där han föreslår att kommunfullmäktige ska ta ett beslut om att
påbörja en flerårig plan för att sätta upp solpaneler och att arbetet med
uppsättning av solpaneler ska startas med fastigheter där förskolor och skolor
huserar.

Kommunstyrelseförvaltningen ser inga hinder att en plan tas fram om
solenergi och föreslår kommunfullmäktige att:

1. Motionernabifalles.

2. Uppdrag gestill Hedemora Kommunfastigheter AB att ta fram ett
förslag på hur frågan om solceller på kommunensfastigheter ska
hanteras. I samband med det ska dialog hållas med kommunens
miljö- och klimatstrateg. Återrapport i ärendet ska sketill
kommunstyrelsen den 19 november 2024.
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Ärendebeskrivning
Allan Mattsson (KL) har i en motion den 17 oktober 2022 lämnat följande
förslag:

”Bry dig inteför mycket om vad andra tycker och tänker om dinavali livet.
Om du gördet kn du inte göra någonting. För detfinns alltid någon som inte
tycker som du. Vi har två val:

1... Göra som Donald Trump, säga att den globala uppvärmningen är
fake.

2... Göra som Greta Thunberg säger — Lyssnapå vetenskapen.

Vi befinner oss i ett planetärt nödläge. Om vi inte hejdar den globala
uppvärmningenfrån att överstiga 1,5 grader kommer vår verklighet att
förändras. Livetpå planeten kommeratt kantas avfler bränder, smältande
isar, vattenbrist, naturkatastrofer. Forskarna är eniga, vi måste klara att nå
0-utsläpp till år 2050. Studie efter studie säger samma sak.
Klimatförändringarna och dess konsekvenser är ingetframtidsscenario — de
är redan här. Och de slår hårdast mot världensfattiga. Lösningarnaför att
stoppa klimatkrisen finns. Det krävs dock att vi alla agerar. Hedemora
kommun måste görasin del. Vi kan och ska inteförvänta oss att åtgärderna
sker nån annanstans, nån annan gång. Vi måste agera nu!

Jagföreslår att:

Hedemora kommun snabbutreder, med betoningpå snabbutreder
möjligheter att investera i solceller på alla defastigheter som ägs av
kommunen och där det är tekniskt möjligt. ”

Kommunsekreteraren remitterade motionen till kommunstyrelsen och
kommunfullmäktige beslutade den 18 oktober 2022 att de hade tagit del av
åtgärden samtatt bifalla ett tilläggsyrkande från Kerstin Lundh (MP) att
utredningen även ska belysa möjligheten att ha solceller påalla hus i
Hedemora kommun.Solceller kan sitta på framsidan på väggar som har
solljus och i fönster. Alla nybyggda hus i Hedemora kommun kan ha
solceller i någon form, då detta ger möjlighettill att skapa el laddaretill
bilen. Utredningen ska även belysa möjligheten för att ha konstgjorda träd
som fungerar som småvindkraftverk. Utredningen ska klarlägga om
kommunensfastighetsbolag ska ha med detta när man planerar kommunens
fastigheter och trädgårdar.

Den 18 december 2023 inkommer Allan Mattsson (KL) med följande
motion:

”Vi alla måste göra vårtför att bromsa den globala uppvärmningen, så
också Hedemora kommun. Att sätta upp solpaneler på de av kommunen ägda
fastigheterna är en del av kampenför klotets överlevnad.

Jagföreslår att Kffattar ett beslut om, att påbörja enflerårigplanför att
sätta upp solpaneler.

Forts.
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Ett sätt att bidra till att bromsa kostnadsutvecklingen är solpaneler. Låt oss
börja med Smedby skola efter det medborgarinitiativ som behandladespå Kf
den 21 nov 2023. Senföreslårjag att vi sätter upp solpaneler på 1-2
Jförskolor/skolor per år.”

Kommunsekreteraren remitterade motionentill kommunstyrelsen och
kommunfullmäktige beslutade den 30 januari 2024 att de hadetagit del av
åtgärden.

Förvaltningens yttrande

Alla Sveriges kommunerska enligt lagen om kommunal energiplanering
(1977:439) ha en aktuell energiplan som beskrivertillförsel, distribution och
användning av energi. Kommunenskai sin plan främja hushållning med
energi samt verkaför en säker ochtillräcklig energitillförsel.

I Energi- och klimatstrategin, antagen av kommunfullmäktige den 16 juni
2020 med senaste revidering den 24 november 2020, finns beskrivet
kommunens ansvarför klimatarbetet och prioriteringar 2020-2025 och i
Lokalförsörjningsplanen, antagen av kommunfullmäktige den 18 juni 2024,
finns beskrivet att målet med planen är att den ska bidra med en långsiktig
ochhållbar lokalstrategi som ger kostnadseffektiva, energieffektiva och
ändamålsenliga lokaler. Dock finns det inte i styrdokumenten något eget
avsnitt om solenergi.

Förvaltningen ser inga hinder med att en plan tas fram menvill lyfta fram att
alla tak inte är lämpliga även om detfinns potential för solenergi. Det ska
vara byggnadstekniskt möjligt att installera solceller med hänsyntill takens
bärighet och möjlighettill underhåll. Vidare finns det en begränsning i
storlek då kostnaden blir högre per installerad effekt för små
solcellsanläggningar.

Frågan om solceller på kommunensfastigheter är högaktuell. Kommunen
har idag en nyanställd klimat- och miljöstrateg och frågan behöver
samverkas inom hela kommunkoncernen.

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå
kommunfullmäktige att:

1. Bifalla båda motionerna.

2. Uppdrag ges till Hedemora Kommunfastigheter AB ta fram ett
förslag på hur frågan om solceller på kommunensfastigheter ska
hanteras. I samband med det ska dialog hållas med kommunens
miljö- och klimatstrateg. Återrapport i ärendet ska sketill
kommunstyrelsen den 19 november 2024.

Beslutsunderlag

Motion från Allan Mattsson (KL) den 17 oktober 2022
Kommunfullmäktige den 18 oktober 2022 $ 152
Motion från Allan Mattsson (KL) den 18 december 2023
Kommunfullmäktige den 30 januari 2024 $ 27

Forts.
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Förslag till beslut

1. Motionernabifalles.

2. Uppdrag ges till Hedemora Kommunfastigheter AB ta fram ett
förslag på hur frågan om solceller på kommunensfastigheter ska
hanteras. I samband med det ska dialog hållas med kommunens
miljö- och klimatstrateg. Återrapport i ärendet ska sketill
kommunstyrelsen den 19 november 2024.

Ä | fegaelECdkarm Fe
ise-Lott Evaldsson Jennifer Berglund

Stabschef Kommunsekreterare
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2024-09-05 KS020-24 001
Kommunstyrelseförvaltningen
Jennifer Berglund

Kommunfullmäktige

Yttrande över motion om alternativ politisk
organisation

Sammanfattning

Ronnie Sundqvist (KD) har i en motion föreslagit att kommunfullmäktige ser
över möjligheternatill en förändring av den politiska organisationen för att
åstadkomma en ekonomisk besparing.

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå
kommunfullmäktige att anse motionen vara besvarad med hänvisningtill
förvaltningens yttrande den 3 juli 2024.

Ärendebeskrivning

Ronnie Sundqvist (KD) har i en motion lämnat följande förslag:

”Hedemora kommunstår inför betydande besparingar i samtliga
verksamheter. I det ekonomiskaläget bör även den politiska organisationen
göra de besparingar som kan göras.

Hur kan vi stärka helhetssynen på verksamheten och ekonomin? Runttrettio
kommuner i Sverige har avskaffat driftsnämnderna föratt ersättas av
fullmäktigeberedningar och/eller styrelseutskott. Det icke obligatoriska
sektoransvariga nämndernatas bort. I dessa kommuner har varje kommun
valt sin egen väg. Det finns fler varianter på detta.

Ett nyckelord i sammanhanget är att skapa ”helhetssyn”. Idag konkurrerar
verksamhetsnämndernasektorvis om resurseroch serinte till kommunens
bästa. Helhetssyn kan åstakommas genom att politiker i verkställande
funktion inte är sektoransvariga utan istället överordnade hela förvaltningen.

På detta sätt skapas en helhetssyn, snabbare hantering samt kortare
beslutsvägar. Effektiviseringen av den politiska organisationen innebär en
ekonomiskt besparing, en vitalisering av fullmäktige samt en förbättrad
demokrati. Rekommenderar SKL:s studie ”alternativa politiska
organisationer -2009”

 

Forts.
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Kristdemokraterna föreslår med hänvisning till ovanstående:

- Att kommunfullmäktige ser över möjligheternatill en förändring av
den politiska organisationen för att åstakomma en ekonomisk
besparing.”

Kommunsekreteraren remitterade motionentill kommunstyrelsen.

Bakgrund

Den vanligaste politiska organisationen inom kommunerär att
kommunfullmäktige inrättar nämnder efter de behov som finns, utöver de
nämnder som är obligatoriska enligt kommunallagen. Det måste finnas en
valnämnd, en myndighetsnämnd/jävsnämnd och en kommunstyrelse (som är
en nämndenligt kommunallagen). Övriga nämnder som finns är inte
obligatoriska.

Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) genomförde år 2009 en studie på
kommunersom gått övertill en alternativ politisk organisation. År 2022 gav
SKRFörvaltningshögskolan vid Göteborgs universitet i uppdrag att
analysera organisationsförändringar i 14 kommuner, som tidigare valt att
arbeta med enalternativ politisk organisation där facknämndernai
kommunen avvecklats och där kommunstyrelsen fått en starkare ställning
med arbetsutskott som hanterar delar av de uppgifter som tidigare låg på
facknämnderna. Studien som heter En avsektoriseradpolitisk organisation —
Demokrati och samordning i svenska kommuner belyser frågor om
politikerroll, demokratiaspekter och effektivitet i en alternativ organisation.

Studien från 2009 Alternativa politiska organisationer

I studien från 2009 så framgår det att 26 av 290 kommunerhar infört
alternativ politisk organisation och av dessa hade ett par kommunerutvecklat
en utskott/beredningsorganisation men samtidigt valt att behålla flera
facknämnder.

I studiens kapitel Reformens möjligheter ochfallgropar redogörs för två
ytterlighetsscenarier för vad reformen inneburit och även om båda dessa
scenarier, kallat A och B, står långt ifrån varandra så är de båda realistiska
alternativ. Kortfattat kan scenarierna A och B beskrivas enligt följande:

A — Fokus läggs på det folkvalda fullmäktige. Antalet förtroendevalda
minskar, men de som är kvar kan i högre grad ägna sig åt medborgardialog.
Den verkställande makten runt kommunstyrelsen ges större handlingsfrihet
och samordningen ökar väsentligt i förvaltningens vardagliga arbete.
Enskilda nämnders intressen är borta och kommunenspolitik präglas av
helhetsperspektiv för kommunmedborgarnas bästa.

B — Antalet förtroendevalda minskar och likaså medborgarnas kontaktyta
med kommunpolitiken. Kraven blir större och makten koncentreras på de
politiker som finns kvar. Ökad delegering av beslutsfattandet till
tjänsteorganisationen vilket försvagar demokratin. De
fullmäktigeberedningar som inrättas blir tandlösa utan kopplingtill den
faktiska verksamheten. Politiken kommerlängre från vardagsnära ärenden
och möjligheten att utveckla kärnverksamheten.

Forts.
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Enligt studien från 2009 så går det inte på förhand att säga vart en kommun
slutligen kommerlandai för ny normalitet efter en reform. Men studien
pekarpå att det sannolika är att vare sig de utopiska förhoppningar eller de
dystopiska farhågor som finns meden alternativ politisk organisation, så
kommerde noginte realiseras fullt ut utan att man i stället hamnar
någonstans mellan A och B.I kapitlet Reformens möjligheter ochfallgropar
framförs att ”Med en kraftigfokuseringpå styrelsen som enda verkställande
organ kan depolitiker som sitter där i den bästa — eller åtminstone den mest
demokratiska — av världar utgöra ett maktcentrum som balanserar
förvaltningens styrka, och därmed skapa en tyngd som väger uppförlusten
av en direkt politisk kontroll över de olikafackverksamheterna. Men det
kräver att deförtroendevalda ges den tid och de resurser de behöverför att
kunnafullfölja sitt ansvarsfulla uppdrag. Fast man måste utgåfrån att denna
typ av elitiserad lokaldemokrati också i sin lyckade version är något mycket
annorlunda än en demokratimodell där makten är spriddpå många
förtroendevalda.” och ”Slutligen kan vi inte undvika att reflektera över om
reduceringen av antaletförtroendeuppdrag i de alternativa
organisationerna har nått vägs ände. Nufinns det inte mycketfler politiska
poster att dra nerpå med mindre än att nya
kommunsammanslagningsreformer genomförs. Och om kraven på de valda
fritidspolitikernas insatser höjs ytterligare blir det knappast lättare att
rekrytera nyaförtroendevalda iframtiden. Manfår bara hoppas att
kommuner som valt att genomföra reformerna verkligen långsiktigt lyckas
med sina målatt vitalisera den lokala demokratin ochpå så sätt garantera
tillflödet av nya kandidatertill de kvarvarande uppdragen. För att
åstadkomma detta kommer det att krävas ettpermanentoch ihärdigt lokalt
demokratiutvecklingsarbete.”.

Studien från 2022 En avsektoriserad politisk organisation — Demokrati
och samordning i svenska kommuner

I studien från 2022 så framgår att den avsektoriserade modellen introduceras
med tyngdpunkt under åren 2006-2014 och att efter dessa år avtar
ökningstakten. Sammanlagt har 66 kommuneri Sverige introducerat en
avsektoriserad kommunorganisation, men att de 66 kommunernaså har11
kommunervalt att återgå till en facknämndsbaserad organisation. Den
avsektoriserade modellen har varit vanligast bland små kommuner, med
omkring 12 000 invånare i medeltal, och att det i de avsektoriserade
kommunernaså har en minskning av antalet förtroendeuppdrag skett när det
politiska beslutsfattandet koncentrerats till kommunstyrelsen.

Studien pekarpå att den avsektoriserade kommunmodellen utgår från en
grundläggande ambition att dels skapa översikt, samordning och kortare
beslutsvägar, dels att utveckla kommunens demokratiska legitimitet utifrån
medborgares och brukares perspektiv. Dock kan man i studiens slutsats
konstatera att i de kommuner som studerats i rapporten, så råder ofta, om än
inte i alla, en obalans som innebär att fokus på reformen huvudsakligen lagts
på kommunstyrelsens arbetsformer och samordningsroll.
Kommunfullmäktiges betydelse har inte varit lika framträdande och en
central slutsats i studien är att om demokrativärden inte kan säkras, så finns

Forts.
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risk för att även värden förknippade med samordning och effektivitet i
kommunstyrelsearbetet urholkas.

Studien visar dock att den avsektoriserade modellen uppfattas att bidratill att
kommabort från sektorsintressen och att den kommunpolitiska
verksamheten präglas av ett starkare helhetsperspektiv och långsiktighet
jämfört med en facknämndsorganisation, men studien pekar istället på att
kvarlevor från den traditionella facknämndsbaserade logiken lever kvar i de
avsektoriserade kommunerna.

I studien framgår också att avsektoriserade kommunerna, med några få
undantag, är överrepresenterad de små kommunerna. I en mindre kommun är
det oftast lättare att få överblick över olika verksamheter och man har också
oftare god personkännedom

i

depolitiska och administrativa nätverken i
jämförelse med större kommuner.
Denavsektoriserade modellens fördelar ur samordningssynpunktvilar i hög
grad på att det är en mindre omfattande verksamhet som ska samordnas och
det kan nog vara det som göratt större kommuner återgått till
facknämndsorganisation.

En majoritet av de som har intervjuats i studien upplever att det finns
demokratiska risker med att minska antalet förtroendeuppdrag. Det leder dels
till att arbetsbelastningen för de förtroendevalda ökar, delstill att rekrytering
av nya politiker försvåras då färre är villiga att ta på sig ett politiskt
arbetskrävande uppdrag i kommunstyrelsen.

En annan aspekt som lyfts fram i studien äratt en avsektoriserad
organisation behöver omsorg och engagemang för att närma sig det goda
scenario A i studien från 2009. Kommunpolitik är i ständig rörelse med
omsättning på både ledande positioner inom politiken och i förvaltningen.
Principer och arbetssätt som en gång etablerats glöms bort och förändras.
Det är därför avgörande att redan när en omorganisation planeras, att då
ocksåsetill att utforma hållbara arbetssätt och att bedriva återkommande
aktiviteter för att hålla principiella utgångspunkter vid liv.

Avslutningsvis i studien så lyfts det fram att de studerade kommunerna
behövergaranteratillflödet av nya politiska kandidatertill de kvarvarande
förtroendeuppdragen. För lyckas med det så krävs ett permanentoch ihärdigt
lokalt demokratiutvecklingsarbete. Studien belyserbrister i just denna del;
det lokala arbetet medatt bedriva demokratiutveckling äralltför ofta att
beskriva som svagt organiserat och ad-hoc mässigt.

Förvaltningens yttrande

Kommunstyrelseförvaltningen lämnarföljande yttrande. Det finns två studier
som tagits fram på uppdrag från SKR, en från 2009 och en från 2022;
gällande alternativ politisk organisation där facknämnderna avvecklats. Båda
studierna lyfter fram för- och nackdelar med en alternativ politisk
organisation/avsektoriserad politisk organisation. Sammantaget för studierna
är att belysa om inflytandet i demokratin ökat med kortare beslutsvägar och
blivit mer handlingskraftig.

Forts.
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Även samordningsvinster lyfts fram, men som studien också tar upp, så sker
det redan idag när kommuner samverkar i olika former. I studierna lyfts dock
inte fram att ekonomiska vinster görs.

Bådastudierna lyfter fram intressanta synvinklar och fakta som bör
begrundas noga om en övergång från facknämndertill en alternativ politisk
organisation/avsektoriserad politisk Organisation ska ske.

Det är kommunfullmäktige som haratt ta ställning till om en alternativ
politisk organisation/avsektoriserad politisk organisation kan vara en modell
för Hedemora kommun. Om enreform ska ske så förordar förvaltningen att
det är lämpligast att fullmäktige tar ställning i frågan i samband medatt en
ny mandatperiod påbörjas och när det nya fullmäktige tillträder.
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå
kommunfullmäktige att anse motionen vara besvarad med hänvisningtill
förvaltningens yttrande den 3 juli 2024.

Beslutsunderlag

Motion från Ronnie Sundqvist (KD) den 9 januari 2024
Kommunfullmäktige den 30 januari 2024 $ 28

Förslagtill beslut

Motionen anses vara besvarad med hänvisningtill förvaltningens yttrande
den 3 juli 2024.

 

nnifer Berglund
Komiundirektör Kommunsekreterare
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Kommunstyrel
Datum

seförvaltningen 2024-09-05 KS163-23 370
Jennifer Berglund

Kommunfullmäktige

Yttrande över motion om att Hedemora kommun ska
användasitt veto att säga nej vid varje ansökan om
vindkraft

Sammanfattning

Marit Andersson (SD) och Madeleine Gray (KD) har i en motion föreslagit
att Hedemora kommunska användasitt veto att säga nej vid varje ansökan
om vindkraft.

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå
kommunfullmäktige att anse motionen besvarad med hänvisningtill
förvaltningens yttrande den 4 juli 2024.

Ärendebeskrivning

Marit Andersson (SD) och Madeleine Gray (KD)har i en motion lämnat
följande förslag:

”Vindkraftsutbyggnaden i Hedemora kommunkan förstöra livet för många
människor och djur. Det kommer ävenatt sänka husvärdena för folket. Vi
anser inte att naturområden som behövs för rekreation och friluftsliv ska
fördärvas. Vindkraften sprider även okontrollerat nanopartiklar med bisfenol
i vår omgivning. Innan det finns forskning på vad detta gör med natur, djur
och människor måste detta stoppas.

Att: Hedemora kommun ska användasitt veto i frågan vid varje ansökan
ang.detta, och säga nej till mer vindkraft i vår kommun.”

Motionen remitterades av kommunfullmäktige den 25 april 2023 till

 

kommunstyrelsen.

Forts.
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Bakgrund

En kommunhar, vid sidan av länsstyrelsen,rätt att besluta om att inrätta

olika typer av områdesskydd enligt Miljöbalken 7 kap. När det gäller vissa
miljöfarliga verksamheter med långtgående miljöpåverkan har en kommun
möjlighet att begära tillåtlighetsprövningen ska göras av regeringen.I de fall

regeringensvarar förtillåtlighetsprövningen gäller för flera verksamheteratt
regeringenfårtillåta verksamheten endast om kommunfullmäktige tillstyrkt
detta, det så kallade kommunala vetot. För att säkerställa kommunens

inflytande över användningen av mark- och vattenområdena i kommunen när

det gäller etablering av vindkraftverk har det införts en bestämmelse som

innebäratt tillstånd till uppförande av en vindkraftsanläggning bara får ges
om kommunenhar tillstyrkt det (Kommunallagen 2 kap. 9 $

Speciallagstiftning om kommunernas angelägenheter).

Miljö- och samhällsbyggnadsnämndenfick den 21 juni 2021 i uppdrag av
kommunstyrelsens strategiutskott att ta fram en vindbruksplan som tematiskt

tillägg till översiktsplanen. Syftet med vindbruksplanenär att peka ut
områden i kommunendär utbyggnad av vindkraft är möjlig.

Ett förslag till vindbruksplan har arbetats fram och miljö- och

samhällsbyggnadsnämnden beslutade den 13 juni 2023 att lägga ut förslaget

till vindbruksplan för Hedemora kommun på samråd mellan den 19 juni
2023till den 17 september 2023.

Enligt tidigare tidplan skulle förslag till vindbruksplan presenteras för
kommunfullmäktige under första kvartalet 2024. Den 11 mars 2024

beslutade kommunstyrelsens strategiutskott att skjuta fram arbetet med att

färdigställa vindbruksplanen för granskning för att få tid med att arbeta in
underlag från regionen och länsstyrelsen.

Kommunalt veto

Det kommunala vetot ger kommunenrätt att säga nej till vindkraft. Några
skäl behöver kommuneninte ange och beslutet går inte att överklaga.

Förvaltningens yttrande

Närett vindkraftsbolag påbörjar sin process med etablering av vindkraft och
kommunendå nyttjar sitt veto innan länsstyrelsens miljöprövning görs, kan

det anses som både nyckfullt och rättsosäkert. Det kan också innebära stora
ekonomiskaförluster för företaget.

I kommunens vindbruksplan så ska lämpliga områden pekasut för etablering
av vindkraftverk. Vindbruksplanen antas av det folkvalda

kommunfullmäktige, vilka då har fått förtroendet från medborgarna att ta de
beslut som ska gynna alla invånaretill det bästa.

När kommunfullmäktige ska ta ställning till en vindbruksplan så är det även
kommunfullmäktige som tar beslut om mandefinitivt ska säga nej till all
etablering av vindkraftverk eller inte.

Emellertid så finns inte heller någon modell för ersättning till lokalsamhället

vid ianspråktagande av mark för vindkraft, vilket också bör vägasin inför ett
definitiv beslut.

Forts.
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Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå
kommunfullmäktige att anse motionen besvarad med hänvisningtill
förvaltningensyttrande den 4 juli 2024.

Beslutsunderlag

Motion från Marit Andersson (SD) och Madeleine Gray (KD) den 24 april
2023
Kommunfullmäktige den 25 april 2023 $ 116

Förslag till beslut

Motionen anses vara besvarad med hänvisningtill förvaltningens yttrande
den 4 juli 2024.

ARN

Kommunsekreterare
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Datum

Kommunstyrelseförvaltningen 2024-09-05 KS167-23 111
Jennifer Berglund

Kommunfullmäktige

Yttrande över motion om att anordna en
folkomröstning om vindkraft efter att en vindbruksplan
är färdigställd

Sammanfattning

Marit Andersson (SD) och Madeleine Gray (KD)har i en motion föreslagit
att när vindbruksplanenär färdigställd så ska kommunfullmäktige besluta att
Hedemora kommun ska anordna en folkomröstning angående vindkraft.

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att föreslå
kommunfullmäktige att anse motionen besvarad med hänvisningtill
förvaltningens yttrande den 4 juli 2024.

Ärendebeskrivning
Marit Andersson (SD) och Madeleine Gray (KD) har i en motion lämnat
följande förslag:

”I ett beslut som inverkar så mycketpåfolks vardag gör som detta gör anser
vi att medborgarnasjälva skafå välja. I dettafall MÅSTE demokratinfå
kosta.

Sverigedemokraterna och Kristdemokraternavill att en lokalJolkomröstning
ska genomföras rörande vindkraften i Hedemora. Om alla vore positivt
inställda till detta, och inga tveksamheterfanns hade denna motion inte
behövts. Men så ärintefallet.

Sverigedemokraterna och Kristdemokraternavill genom en lokal,
rådgivandefolkomröstning inhämta Hedemorabornas åsikt om huruvida
kommunenskatillåta ännufler vindkraftsparker i kommunen. Givetvis ska
kommunenförst invänta vindbruksplanensfärdigställande så invånarnafår
ta ställning till vad som kan hända.

Yrkande:

-Att: Hedemora kommunfullmäktige beslutar att när vindbruksplanen är
färdig ska Hedemora kommun anordna enfolkomröstning ang. vindkraft. ”

Forts.
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Motionen remitterades av kommunfullmäktige den 25 april 2023till
kommunstyrelsen.

Kommunallagen om folkomröstning

En kommun kanbesluta om en lokal folkomröstning, antingen på eget
initiativ eller på begäran från medborgarna.I båda fallen är
folkomröstningen rådgivande.

Enligt kommunallagen 8 kap. 2 $ så får ett ärende om att hålla en
folkomröstning i en viss fråga väckas i fullmäktige genom folkinitiativ. Då
krävs att minst 10 procent av de röstberättigade kommunmedlemmarna har
stått bakom initiativet. Initiativet ska vara skriftligt, ange den aktuella frågan
samt innehålla initiativtagarnas egenhändiga namnteckningar, uppgifter om
när namnteckningarna gjorts, namnförtydliganden, personnummer och
uppgift om deras adresser. En rådgivande folkomröstning ska hållas i en
fråga om minst tio procent av de röstberättigade begär det, om inte två
tredjedelar av närvarande ledamöter i fullmäktige motsätter sig det. Detta är
reglerat i kommunallagen 5 kap 37 $.

Kommunfullmäktige kan utan folkinitiativ besluta om att en folkomröstning
ska ske. Då sker folkomröstningen som en del av beredningen av ett ärende
för att hämta in synpunkter från medlemmarna. Detta regleras i
kommunallagen 5 kap 36 $. Om synpunkter ska hämtas in genom en
folkomröstning får fullmäktige besluta att röstlängd och röstkort ska
framställas för omröstningen enligt 5 kap. vallagen (2005:837).

En folkomröstning kan hållas på valdagen i samband med allmänna val eller
mellanordinarie valtillfällen. Det är fullmäktige som beslutar när en
folkomröstning ska ske och formerna för folkomröstningen enligt 2 $ Lag
(1994:692) om kommunala folkomröstningar. Av denna lag framgår
följande:

”I anslutningtill attfullmäktige beslutar om att hålla enfolkomröstning ska
fullmäktige besluta om

- dagför omröstningen,

= Omröstningsdistrikt och omröstningslokaler,

= denfråga och de svarsalternativ som ska ställas till de
röstberättigade,

= röstsedlarnas antal, innehåll och utseende,

= huruvida röstning kan ske på annat sätt än genom personlig
inställelse i omröstningslokalen, samt

= när röstsammanräkningen senast ska vara avslutad.

Dagenförfolkomröstningen ska beslutas efter samråd med den centrala
valmyndigheten. Samrådet ska ske senast tre månaderföre
omröstningsdagen. Ett omröstningsdistrikt ska omfatta ett ellerflera
valdistrikt. Ska den kommunalafolkomröstningen äga rum samtidigt med ett
allmäntval eller en nationellfolkomröstning, ska omröstningsdistrikt och

Forts.
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valdistrikt sammanfalla. Om den kommunalafolkomröstningen ska hållas på
samma dag som ett allmänt val eller en nationellfolkomröstning, ska
röstsedlarnaför den kommunalafolkomröstningen ha enfärg som avviker
från de övriga val- eller röstsedlarna. ”

Förvaltningens yttrande

Kommunfullmäktige är folkvalda genom direkta val och har fått förtroendet
att representera folket i kommunen. Dehar till uppgift att ta beslut i
kommunens viktigaste frågor. Vindbruksplanen är en sådan typ av fråga som
kommunfullmäktige ska ta ställning till. Om kommunfullmäktige känner
avsaknad av förtroende från väljarna så kan en folkomröstning kanske vara
till hjälp. Dock så är en folkomröstning enbart rådgivande,det slutgiltiga
beslutet faller ändåtillbakatill det folkvalda fullmäktige att ta ställningtill.

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsenatt föreslå
kommunfullmäktige att anse motionen besvarad med hänvisningtill
förvaltningens yttrande den 4 juli 2024.

Beslutsunderlag

Motion från Marit Andersson (SD) och Madeleine Gray (KD) den 25 april
2023
Kommunfullmäktige den 25 april 2023 $ 117

Förslagtill beslut

Motionen anses vara besvarad med hänvisningtill förvaltningens yttrande
den4 juli 2024.

AJA
Jennifer Berglund

Kommunsekreterare    Kommit direktör
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Lena Eriksson

Från: Olle Söderström
Skickat: den 28 augusti 2024 10:05
Till: Lena Eriksson
Ämne: till SU - Motion säkerhetsavstånd vindbruksplanen
Bifogade filer: tjänsteskrivelse Motion säkerhetsavstånd vindkraft.docx; MB-2023-482-370-MOTIO-

Beslut att remittera inkommen motion till miljö- och 
samhällsbyggnadsnämnden-2023-10-17-6.pdf; MB-2023-482-370-MOTIO-Motion 
avstånd-2023-10-17-6.pdf; MB-2023-1097-371-MOTIO-Kf § 239-2023-10-23-1.pdf

 

Med vänlig hälsning/Best regards 

Olle Söderström 
Planarkitekt/Plansamordnare 
Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen 
Telefon: 0225-340 00 

www.hedemora.se  
Hökargatan 6, 776 30 Hedemora | Telefon: 0225-340 00 

Information om hur Hedemora kommun behandlar dina personuppgifter och hur du tar tillvara på dina rättigheter 
enligt Dataskyddsförordningen (GDPR – General Data Protection Regulation) finns på Hedemora kommuns hemsida 
www.hedemora.se. Du kan också kontakta kommunens servicecenter tel. 0225-340 00. 
www.hedemora.se | www.facebook.com/hedemorakommun   
Hökargatan 6, 776 30 Hedemora | Växel: 0225-340 00 
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Motion – Säkerhetsavstånd i vindbruksplanen  

Sammanfattning 
Motionen har lämnats in av Sverigedemokraterna och Kristdemokraterna 17 
oktober 2023. Den föreslår att ställa krav på utökat skyddsavstånd mellan bostäder 
och vindkraftverk. I vindbruksplanen används skyddsavståndet 800m som är i 
enlighet med Energimyndighetens rekommendation. Motionen pekar på att många 
kommuner infört ett generellt skyddsavstånd om tio gånger vindkraftsverkens 
höjd. 

Yttrande 
Näringsliv- och samhällsutvecklingsavdelningen bedömer att det inte finns ett 
behov av ett utökat skyddsavstånd i vindbruksplanen. Planen syftar till att fördjupa 
kunskapen om de områden som har potential för vindkraft och lyfta de konflikter 
som finns lokalt. Detta ger en vägledning till vad som är ett lämpligt 
skyddssavstånd vilket varierar från område till område. Skyddsavståndet ska också 
utredas i detalj vid vindkraftsbolagens tillståndsansökan då de tar fram 
bullermätningar och siktanalyser. 
Ett skyddsavstånd om tio gånger vindkraftsverkens höjd skulle i praktiken stoppa 
alla möjligheter till utbyggnad av vindkraftsparker i kommunen. 
 
Beslutsunderlag 
Motion Säkerhetsavstånd, 2023-10-17 

Förslag till beslut 
1. Kommunstyrelsens strategisutskott beslutar att avslå motionen om krav på utökat 

skyddsavstånd. 

Motionens förslag till beslut 
2. Hedemora kommun inför en regel att skyddsavståndet mellan ett vindkraftverk och 

en bostadsfastighet skall vara minst 10 gånger verkets totalhöjd. 
 

Protokollsutdrag 
Kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige 
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Christian Fredin                                                              Olle Söderström 
Chef Näringsliv- och  
samhällsutvecklingsavdelningen                                        Planarkitekt                                                                                    
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Jennifer Berglund

Från: Ann-Christine Östlund Bäckehag
Skickat: den 14 augusti 2024 14:13
Till: Jennifer Berglund
Kopia: Angela Faleij
Ämne: Kommunjuristen - Ärende anordnande av medborgarskapsceremonier för politisk 

behandling
Bifogade filer: Tjänsteutlåtande 2024-08-14 - Medborgarskapsceremonier - underskrivet.pdf; 

RIKTLINJE FÖR MEDBORGARCEREMONI 2024-08-14.pdf; Arbetsordning för 
kommunfullmäktige 2024-08-14.docx

Hej Jennifer! 

Bifogar tjänsteutlåtande avseende anordnande av medborgarskapsceremonier, riktlinje för 
medborgarskapsceremonier och ändring i Arbetsordning för kommunfullmäktige för politisk behandling. 

Tjänsteutlåtande i original lämnar jag på ditt skrivbord. 

Med vänlig hälsning/Best regards 

ANN-CHRISTINE ÖSTLUND BÄCKEHAG 
Kommunjurist/Legal Counsel of Municipality 
Dataskyddsombud/Data Protection Officer 
Kommunstyrelseförvaltningen/Municipal Administration 
Telefon/Phone: 0225-341 72 

www.hedemora.se  
Box 201, 776 28 Hedemora | Telefon: 0225-340 00 

Information om hur Hedemora kommun behandlar dina personuppgifter och hur du tar tillvara på dina rättigheter 
enligt Dataskyddsförordningen (GDPR – General Data Protection Regulation) finns på Hedemora kommuns hemsida 
www.hedemora.se. Du kan också kontakta kommunens servicecenter tel. 0225-340 00. 

KS247-24   003
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Datum 

Kommunstyrelseförvaltningen 2024-08-14 KS247-24 003 
Ann-Christine Ostlund Bäckehag, 0225-34172 
ann-christine. o.backehag@hedemora.se 

Kommunfullmäktige 

Anordnande av medborgarskapsceremonier 

Bakgrund och ärendebeskrivning 

Av 29 § lag (2001 :82) om svenskt medborgarskap (medborgarskapslagen) framgår att 
varje kommun minst en gång per år ska anordna en ceremoni för nya svenska 
medborgare. 

Syftet med att anordna en medborgarskapsceremoni är för att fira nya svenska 
medborgare och deras medborgarskap samt signalera medborgarskapets tyngd och 
betydelse. Medborgarskapet representerar det formella medlemskapet i det svenska 
samhället och är en grund för demokratin. Syftet är vidare att stärka de nya medborgarnas 
känsla av samhörighet med Sverige och bidra till att de känner att de betraktas som 
svenskar och att de accepteras fullt ut av samhället. Medborgarskapet innebär en rätt att 
på ett fullvärdigt sätt delta i det svenska samhällets intressegemenskap. 

Då en medborgarskapsceremoni är ett högtidligt arrangemang som ska signalera 
medborgarskapets tyngd och betydelse samt stärka medborgarskapets status som ett led i 
integrationsprocessen in i det svenska samhället, föreslås att ceremonin genomförs i 
kommunfullmäktige och att det är kommunfullmäktiges ordförande som bjuder in de nya 
svenska medborgarna. Medborgarskapsceremoniema ska förberedas och genomföras i 
enlighet med bifogade Riktlinje för medborgarceremonier, bilaga 1. Vidare förslås att 
kommunfullmäktiges presidium f'ar ansvaret för att anordna 
medborgarskapsceremoniema i Hedemora kommun i enlighet med förslag på revidering 

av Arbetsordning för kommunfullmäktige, bilaga 2. 

Beslutsunderlag 

29 § lag (2001 :82) om svenskt medborgarskap (medborgarskapslagen) 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om revidering av 
Arbetsordning för kommunfullmäktige i enlighet med bilaga 1. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att anta Riktlinje för 
medborgarska sceremonier i enlighet med bilaga 2. 

Kommunjurist 

Hemsida Organ1sationsnr 

Hedemora kommun www.hedemora.se 
E-post 

kommunstyrelsen@hedemora.se 212000-2254 

Postadress 

Kommunstyrelseförvaltningen 
Box 201 
776 28 Hedemora 

Besöksadress 

Kommunstyrelseförvaltningen 
Hökargatan 6 
Hedemora 

Telefon 

0225-340 00 
Bankgiro 

433-2409
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Arbetsordning för kommunfullmäktige 
Dok. Kategori: Reglemente 

Stadie: För beslut  

Gallring: Bevaras  

Kort beskrivning: Kommunfullmäktige fastställer en arbetsordning som ska komplettera 
Kommunallagens (KL) bestämmelser. De får inte strida mot KL eller annan 
lag. Arbetsordningen bestämmer formerna för kommunfullmäktige. 

  
Ursprungligt beslutsdatum 
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Ursprungligt diarienummer 
KS192-23 003 

Bör revideras senast 
Vid behov 

Skapad av 
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KF ÅÅÅÅ-MM-DD § X Avsnitt om medborgar-
skapsceremonier. 
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ARBETSORDNING FÖR KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Utöver det som föreskrivs om kommunfullmäktige i lag eller annan författning gäller 
bestämmelserna i denna arbetsordning. 
 

Antal ledamöter (5 kap. 5-7 §§ KL) 

1 §  

Kommunfullmäktige har 35 ledamöter. 

I vallagen finns det bestämmelser om antalet ersättare. 
 

Kommunfullmäktiges presidium (5 kap. 11 § KL) 

2 §  

De år då val av fullmäktige har ägt rum i hela landet, väljer fullmäktige bland ledamöterna en 
ordförande samt en förste och en andre vice ordförande som tillsammans utgör fullmäktiges 
presidium. Val av presidium ska förrättas på ett sammanträde som hålls före december månads 
utgång. 

Vid valet bestämmer fullmäktige tiden för uppdragen. 

Vice ordförandena ska biträda ordföranden i uppgiften att planera och leda sammanträdet i den 
mån ordföranden anser att det behövs. 
 

Ålderspresident/Interimsordförande 

3 §  

Till dess att val av presidiet har förrättats, tjänstgör som ordförande den som har varit ledamot i 
fullmäktige längst tid (ålderspresidenten). 

Om flera ledamöter har lika lång tjänstgöringstid som ledamot, ska den äldste av dem vara 
ålderspresident. 
 

Fyllnadsval till presidiet 

4 §  

Om ordföranden eller någon av vice ordförandena avgår som ledamot eller från sin presidiepost, 
bör fullmäktige så snart det kan ske välja en annan ledamot för återstoden av tjänstgöringstiden 
för den som har avgått. Om samtliga i presidiet är hindrade att fullgöra uppdraget, fullgör 
ålderspresidenten ordförandens uppgifter. 
 

Upphörande av uppdrag 

5 §  

Om en förtroendevald som valts av fullmäktige upphör att vara valbar, upphör uppdraget vid 
nästa fullmäktigesammanträde om inte fullmäktige, efter ansökan, beslutar att den 
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förtroendevalde får ha kvar sitt uppdrag under återstoden av mandattiden. En sådan ansökan ska 
vara skriftlig och innehålla skälen för att uppdraget ska bestå. Ansökan ska göras i så god tid att 
den hinner behandlas av fullmäktige innan uppdraget upphör. Ansökan ges in till 
kommunstyrelsens kansli. 
 

Tid för sammanträdena 

6 §  

Kommunfullmäktige håller ordinarie sammanträde enligt kalendarium som fastställs årligen i 
oktober av fullmäktige. Sammanträden ska inte förläggas i juli och augusti månad. 

De år då val av fullmäktige har ägt rum i hela landet, sammanträder det nyvalda fullmäktige 
första gången i oktober. Ålderspresidenten bestämmer dagen och tiden för det första 
sammanträdet efter samråd med styrelsens presidium. 
 

Extra sammanträde 

7 §  

Ett extra sammanträde hålls på den tid som ordföranden bestämmer efter samråd med vice 
ordförandena. En begäran om ett extra sammanträde ska göras skriftligen hos ordföranden och 
ska innehålla uppgift om det eller de ärenden som önskas bli behandlade på det extra 
sammanträdet. 
 

Ändringar i sammanträdesordningen 

8 §  

Om det föreligger särskilda skäl, får ordföranden efter samråd med vice ordförandena ställa in ett 
sammanträde eller ändra dagen eller tiden för sammanträdet. Om ordföranden beslutar att ett 
sammanträde ska ställas in eller att dagen eller tiden för ett sammanträde ska ändras, låter 
ordföranden snarast underrätta varje ledamot och ersättare om beslutet. Uppgift om beslutet ska 
snarast tillkännages på kommunens anslagstavla. 
 

Plats för sammanträde 

9 §  

Plats för fullmäktiges sammanträde anges vid tillkännagivandet av kallelsen. 

Ordföranden får efter samråd med vice ordförandena bestämma en annan plats för ett visst 
sammanträde. 
 

Deltagande på distans (5 kap. 16 § KL) 

10 §  

Fullmäktige får, om särskilda skäl föreligger, sammanträda med ledamöter närvarande på 
distans. Sådant sammanträde får endast äga rum om ljud- och bildöverföring sker i realtid och på 
ett sådant sätt att samtliga deltagare kan se och höra varandra på lika villkor. Ordföranden avgör 
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om närvaro får ske på distans 
 

Tillkännagivande av sammanträdena 

11 §  

Ordföranden ska tillkännage tid och plats för varje sammanträde med fullmäktige och uppgifter 
om de ärenden som ska behandlas. 

Fullmäktiges sammanträden ska tillkännages på kommunens anslagstavla minst en vecka före 
sammanträdesdagen. Varje ledamot och ersättare ska kallas till sammanträde minst en vecka före 
sammanträdesdagen. Kallelsen ska innehålla uppgift om tid och plats för sammanträdet och om 
de ärenden som ska behandlas. Kallelsen skickas via e-post, om inte skäl talar däremot. 

Tillkännagivande av fullmäktiges sammanträde ska även göras i lokaltidningen Lokalt i 
Hedemora & Säter. 

Inför det sammanträde när Allmänhetens frågestund ska genomföras, så ska information om 
Allmänhetens frågestund finnas med i annonsen månaden före.  

I 15 kap. 14 och 15 §§ KL finns undantagsbestämmelser för brådskande ärenden. 
 

Förlängning av sammanträde och fortsatt sammanträde  

12 §  

Om fullmäktige inte hinner slutföra ett sammanträde på den utsatta sammanträdesdagen, kan 
fullmäktige besluta att förlänga tiden för sammanträdet. 

Fullmäktige kan också besluta att avbryta sammanträdet och att hålla fortsatt sammanträde en 
senare dag för att behandla de ärenden som återstår. I ett sådant fall beslutar fullmäktige genast 
när och var sammanträdet ska fortsätta. 

Om fullmäktige beslutar att hålla fortsatt sammanträde, utfärdar ordföranden ett tillkännagivande 
om det fortsatta sammanträdet på vanligt sätt. 

Om sammanträdet ska fortsätta inom en vecka, behöver något tillkännagivande inte utfärdas. I ett 
sådant fall låter ordföranden dock underrätta de ledamöter och ersättare som inte är närvarande 
när samman-trädet avbryts om tiden och platsen för det fortsatta sammanträdet. 
 

Ärenden och handlingar till sammanträdet 

13 §  

Ordföranden bestämmer efter samråd med vice ordförandena när fullmäktige ska behandla ett 
ärende, om inte annat följer av lag. 

14 §  

Styrelsens, övriga nämnders och beredningars förslag till beslut eller yttranden i de ärenden som 
tagits in i tillkännagivandet ska tillställas varje ledamot och ersättare före sammanträdet. 

Ordföranden bestämmer i vilken omfattning övriga handlingar ska tillställas ledamöter och 
ersättare före sammanträdet. Kallelse och övriga handlingar skickas elektroniskt. 
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Handlingarna i varje ärende bör finnas tillgängliga för allmänheten i sammanträdeslokalen under 
sammanträdet. 

Interpellationer och frågor bör tillställas samtliga ledamöter och ersättare före det sammanträde 
vid vilket de avses bli ställda. 
 

Anmälan av hinder för tjänstgöring och inkallande av ersättare  

15 §  

En ledamot som är hindrad att delta i ett helt sammanträde eller i en del av ett sammanträde, ska 
snarast anmäla detta till sin partigrupp. Anmälan ska även göras till fullmäktiges sekreterare. 

16 § 

Om en ledamot utan föregående anmälan uteblir från ett sammanträde eller hinder uppkommer 
för en ledamot att vidare delta i ett pågående sammanträde, kallar ordföranden in den ersättare 
som är tillgänglig och står i tur att tjänstgöra. Ledamot är skyldig att anmäla till sekreteraren om 
ledamoten avbryter sin tjänstgöring. 

17 § 

Det som sagts om ledamot i 15 och 16 §§ gäller också för ersättare, som kallats till tjänstgöring. 

18 § 

Ordföranden bestämmer när en ledamot eller en ersättare ska träda in och tjänstgöra under ett 
pågående sammanträde. Endast om det föreligger särskilda skäl för det bör inträde ske under 
pågående handläggning av ett ärende, till exempel vid handläggning av budget och bokslut. 
 

Upprop 

19 §  

En uppropslista som utvisar de ledamöter och ersättare som tjänstgör ska finnas tillgänglig under 
hela sammanträdet. 

I början av varje sammanträde ska upprop ske enligt uppropslistan. Upprop sker partivis i den 
ordning ledamöterna invalts i kommunfullmäktige. Ordföranden uppropas sist. Också ersättare 
som är närvarande utan att tjänstgöra, uppropas vid sammanträdets början. 

Upprop ska också ske i enlighet med uppropslistan i början av varje ny sammanträdesdag, vid 
fortsatt sammanträde och när ordföranden anser att det behövs. 
 

Protokollsjusterare 

20 §  

Ordföranden bestämmer tiden och platsen för justeringen av protokollet från sammanträdet. 

Sedan upprop har skett enligt 19 §, väljer fullmäktige två ledamöter att tillsammans med 
ordföranden justera protokollet från sammanträdet och att i förekommande fall biträda 
ordföranden vid röstsammanräkningar. 
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Turordning för handläggning av ärendena 

21 §  

Fullmäktige behandlar ärendena i den turordning som de har tagits upp i tillkännagivandet. 
Fullmäktige kan dock besluta om ändrad turordning för ett eller flera ärenden. 

Ordföranden bestämmer när under ett sammanträde ett ärende ska behandlas som inte finns med 
i tillkännagivandet. 

Fullmäktige får besluta att avbryta handläggningen av ett ärende under ett sammanträde för att 
återuppta det senare under sammanträdet 
 

Yttranderätt vid sammanträdena 

22 §  

Rätt att delta i överläggningen har 

• kommunalråd och oppositionsråd. Dessa har även rätt att framställa 
förslag. 

• ordföranden och vice ordförandena i en nämnd eller en gemensam nämnd 
vid behandling av ett ärende där nämndens verksamhetsområde berörs, 

• ordföranden och vice ordförandena i en fullmäktigeberedning, när 
fullmäktige behandlar ett ärende som beredningen har handlagt, 

• ordföranden i en nämnd eller i en fullmäktigeberedning eller någon annan 
som besvarar en interpellation eller en fråga när överläggning hålls med 
anledning av svaret, 

• styrelsens ordförande i ett sådant företag som avses i 10 kap. 2-6 §§ KL, 
när fullmäktige behandlar ett ärende som berörförhållandena i företaget. 

• ordföranden i styrelsen eller annan nämnd i ett kommunalförbund som 
kommunen är medlem i vid besvarandet av en interpellation eller fråga och 
överläggning hålls i anledning av svaret. 

• Kommundirektören, se även 25 §.  
 
23 § 

Revisorerna har en stående punkt på ärendelistan, Kommunrevisionen informerar. Inför varje 
sammanträde får kommunrevisionen meddela om de avser komma och informera fullmäktige 
eller inte. 

Revisorerna ska ges tillfälle att delta i överläggningen när fullmäktige behandlar 
revisionsberättelsen och årsredovisningen. 

Revisorerna får också delta i överläggningen, när fullmäktige behandlar ett ärende som berör 
revisorernas granskning eller revisorernas egen förvaltning. 

Sakkunnigt biträde ska ges tillfälle att yttra sig vid fullmäktiges behandling av 
revisionsberättelsen. 
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Förtroendevald som inte är ledamot men mot vilken anmärkning riktas får delta i 
överläggningarna när revisionsberättelsen över den verksamhet som den förtroendevalde 
ansvarar för behandlas. 

Ordförande och vice ordförande i en nämnd får delta i överläggningarna när revisionsberättelsen 
över verksamheten i den egna nämnden behandlas. 

24 § 

Ordföranden låter efter samråd med vice ordförandena, i den utsträckning som behövs, kalla 
ordförandena och vice ordförandena i nämnderna och fullmäktigeberedningarna, revisorerna 
samt anställda hos kommunen för att lämna upplysningar vid sammanträdena. Detsamma gäller 
utomstående sakkunniga. 

Ingår kommunen i en gemensam nämnd får ordföranden efter samråd med vice ordförandena i 
den utsträckning som det behövs kalla ordföranden och vice ordförandena i den gemensamma 
nämnden och anställda i de samverkande kommunerna för att lämna upplysningar vid 
sammanträdena. 

Om fullmäktige inte beslutar något annat, bestämmer ordföranden efter samråd med vice 
ordförandena i vilken utsträckning de som har kallats för att lämna upplysningar på ett 
sammanträde får yttra sig under överläggningarna. 

25 § 

Kommundirektören får delta i överläggningen i alla ärenden. Fullmäktiges sekreterare får yttra 
sig om lagligheten av det som förekommer vid sammanträdena. 
 

Talarordning och ordning vid sammanträdena 

26 §  

Den som har rätt att delta i fullmäktiges överläggningar får ordet i den ordning han eller hon har 
anmält sig och har blivit uppropad. 

Den som har rätt att delta i fullmäktiges överläggningar har också rätt till ett kort inlägg på högst 
två minuter för en replik med anledning av vad en talare anfört. Inlägget görs omedelbart efter 
den talare som har ordet då begäran om att få göra inlägget framställs och bryter därmed 
talarordningen. Även den replikerade talaren äger rätt till replik. Maximalt medges två repliker 
vardera. 

Om någon i sitt yttrande skulle avlägsna sig från ämnet och inte rättar sig efter tillsägelse av 
ordföranden får ordföranden ta från talaren ordet. I övrigt får ingen avbryta en talare under hans 
eller hennes anförande. 

Ordföranden kan utvisa den som uppträder störande och som inte rättar sig efter tillsägelse. 

Uppstår oordning som ordföranden inte kan avstyra, får ordföranden ajournera eller upplösa 
sammanträdet. 

 

 

 



 

8 
 

Yrkanden 

27 §  

När fullmäktige har förklarat överläggningen i ett ärende avslutad, går ordföranden igenom de 
yrkanden som har framställts under överläggningen och kontrollerar att de har uppfattats korrekt. 

Ordföranden befäster genomgången med ett klubbslag. Därefter får inte något yrkande ändras 
eller läggas till, om inte fullmäktige beslutar medge det enhälligt. 

Om ordföranden anser att det behövs ska den ledamot som har framställt ett yrkande avfatta det 
skriftligt. 
 

Deltagande i beslut 

28 §  

En ledamot som avser att avstå från att delta i ett beslut, ska anmäla detta till ordföranden, innan 
beslutet fattas. 

En ledamot som inte har gjort en sådan anmälan anses ha deltagit i beslutet, om fullmäktige 
fattar det med acklamation. 
 

Omröstningar 

29 §  

När omröstningar genomförs, biträds ordföranden av de två ledamöterna som har utsetts att 
justera protokollet. 

Omröstningarna genomförs genom att ledamöterna avger sina röster efter upprop. Uppropet sker 
enligt uppropslistan. 

Ordföranden avger alltid sin röst sist. 

Sedan omröstningen har avslutats, befäster ordföranden detta med ett klubbslag. Därefter får inte 
någon ledamot avge sin röst. Inte heller får någon ledamot ändra eller återta en avgiven röst efter 
klubbslaget. 

Om oenighet uppstår om resultatet av en öppen omröstning, ska en ny omröstning genomföras 
omedelbart. 

30 § 

En valsedel som avlämnas vid en sluten omröstning ska uppta så många namn som valet avser 
samt vara omärkt, enkel och sluten. En valsedel är ogiltig 

• om den upptar namnet på någon som inte är valbar 
• om den upptar flera eller färre namn än det antal personer som ska väljas 
• om den upptar ett namn som inte klart utvisar vem som avses. 

Det som sagts nu gäller inte vid val som sker med tillämpning av proportionellt valsätt. För 
sådana val finns särskilda föreskrifter i lag. 
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Motioner 

31 §  

Text skriv här (Times New Roman – textstorlek 12) En motion 

• ska vara skriftlig och egenhändigt undertecknad av en eller flera ledamöter. Motion som 
inkommer från motionärens anmälda e-postadress eller hedemora.se-adress accepteras 
utan egenhändig namnteckning. 

• får inte ta upp ämnen av olika slag 
• väcks genom att den ges till styrelsens kansli, eller vid ett sammanträde med fullmäktige 

En ersättare får väcka en motion bara när ersättaren tjänstgör som ledamot vid ett sammanträde. 

Kommunstyrelsen ska före den 1 april varje år lämna fullmäktige en redovisning över de 
motioner som kommit in till fullmäktige till och med året innan och som inte slutligt handlagts 
av fullmäktige. 
 

Medborgardialog/Kommundelsmöten 

32 §  

Medborgardialog i form av kommundelsmöten kan genomföras när kommunfullmäktiges 
presidium finner det lämpligt. På kommundelsmötet ska medborgardialog om lokala frågor föras. 
Kommundelsmöte får föreslås av ledamot i fullmäktige. Kommunfullmäktiges presidium är 
ansvarigt för genomförandet och bestämmer tid och plats för kommundelsmötet, liksom 
dagordningen. 

Inbjudan ska skickas till kommunfullmäktiges samtliga ledamöter, till presidier i styrelse och 
nämnder inom kommunen samt presidier i kommunens bolag. Frågor, synpunkter och förslag 
från kommundelsmötet ska behandlas av styrelsen och nämnder som är berörda. 

Annonsering av kommundelsmöte ska ske i Annonsbladet och via kommunens sociala medier. 
 

Medborgarinitiativ 

33 §  

De medborgarinitiativ som inkommit till kommunstyrelseförvaltningen redovisas för 
kommunfullmäktige i samband med att kallelsen kungörs på kommunens anslagstavla. 

Ledamöter i fullmäktige har därefter möjlighet att utifrån inlämnade förslag, stödja förslaget 
genom att skriva en motion i ärendet. 

Regler för motioner, se § 31. 
 

Företagens initiativrätt 

34 §  

Styrelsen i ett sådant företag som avses i 10 kap. 2-6 §§ KL får väcka ärenden i fullmäktige i 
sådana ärenden som företaget är skyldig till att fullmäktige får ta ställning till. 
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Interpellationer 

35 §  

Interpellation ska vara skriftlig och undertecknad av en ledamot (om interpellationen sänds in via 
den förtroendevaldes anmälda e-postadress eller hedemora.se-adress anses interpellationen som 
undertecknad). Den bör ges in till kommunstyrelseförvaltningen senast arbetsdagen före det 
sammanträde vid vilket ledamoten avser att ställa den. 

En ersättare får lämna in en interpellation under ett sammanträde, om ersättaren tjänstgör som 
ledamot vid sammanträdet. 

En interpellation bör besvaras senast under sammanträdet som följer närmast efter det då 
interpellationen ställdes. 

Ett svar på en interpellation ska vara skriftligt. Uppgift om att interpellationssvar kommer att 
lämnas vid visst sammanträde bör tas in i tillkännagivandet om sammanträdet. 

Samtliga ledamöter och ersättare bör få del av svaret senast dagen före den sammanträdesdag då 
svaret ska lämnas. 

Om en interpellation avser förhållandena i ett sådant företag som avses i 10 kap. 2-6 §§ KL, får 
den ordförande till vilken interpellationen har ställts överlämna till en av fullmäktige utsedd 
ledamot i företagets styrelse att besvara interpellationen. 

Ordförande i en nämnd till vilken en interpellation ställts får överlåta besvarandet av 
interpellationen till ordföranden i styrelsen eller till ordförande i annan nämnd i ett 
kommunalförbund där kommunen är medlem, om denne på grund av sitt uppdrag har särskilda 
förutsättningar att besvara interpellationen. 

En ersättare som har ställt en interpellation får att delta i överläggningen då svaret på 
interpellationen behandlas oberoende av om ersättaren tjänstgör vid sammanträdet eller inte. 
 

Frågor 

36 §  

En fråga får endast innehålla en fråga och ska 

• vara skriftlig och undertecknad av en ledamot (om frågan sänds in via den 
förtroendevaldes anmälda e-postadress eller hedemora.se-adress anses frågan som 
undertecknad). 

• ges in till styrelsens kansli senast två arbetsdagar före det sammanträde vid vilket 
ledamoten avser att ställa den. 

Vad som sägs i 34 § gäller i tillämpliga delar också fråga. Svar på frågan behöver dock inte vara 
skriftligt. 

En fråga bör besvaras under det sammanträde vid vilket den har ställts. 
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Medborgarskapsceremonier 

37 §  

Kommunfullmäktiges presidium ansvarar för att anordna medborgarskapsceremonier i enlighet  

med 29 § lag (2001:82) om svenskt medborgarskap (medborgarskapslagen). 
 

Allmänhetens frågestund 

38 §  

Allmänheten i Hedemora kommun kan ställa frågor vid följande sammanträden och ärenden med 
kommunfullmäktige: 

• när fullmäktige behandlar ärendet om årsredovisningen. 
• när fullmäktige behandlar ärendet om budgeten. 

I tillkännagivandet till dessa sammanträden ska anges att allmänhetens frågestund ska 
förekomma. Allmänhetens frågestund hålls innan fullmäktige behandlar det ärende där frågor 
från allmänheten får förekomma. Under frågestunden får någon överläggning inte förekomma. 

Ordföranden bestämmer efter samråd med presidiet hur frågestunden ska genomföras och låter 
kalla de förtroendevalda som behövs för att lämna upplysningar under den. Frågan ska ställas till 
ordföranden för den nämnd frågan hör till. 

Kommunfullmäktiges ordförande har rätt att låta någon annan i nämndens presidie besvara 
frågan om särskild anledning finns, exempelvis vid sjukdom eller annan frånvaro/semester. 
Nämndsordföranden har möjlighet att ta hjälp från tjänstemannaorganisationen för besvarande 
om behov uppstår. 

Allmänhetens frågestund bör inte överstiga totalt 30 minuter. Ordföranden har till uppgift att 
planera frågestunden så att denna tid hålls. Frågor som inte hinner besvaras under sammanträdet 
bör leda till att frågeställaren får ett skriftligt svar från nämndsordföranden. Frågorna besvaras i 
den ordning de inkommit till kommunstyrelsens kansli. 

Såväl frågor som svar är tidsbegränsade. En fråga får inte vara mer omfattande än att den kan 
läsas upp på 2 minuter. Den som svarar disponerar 5 minuter. Frågeställaren har rätt till en (1) 
följdfråga om max 2 minuter med anledning av svaret och den som svarar på följdfrågan får 2 
minuter till sitt svar. Debatt i fullmäktige får inte förekomma under frågestunden. 

En fråga från allmänheten ska vara skriftlig och egenhändigt undertecknad. Den kan också 
mailas in till kommunstyrelsens officiella mailadress. 

Frågan ska vara sådan till sin karaktär att den kan besvaras utan större utredning och vara en 
kommunal angelägenhet för kommunen. Frågan får inte vara av allmän karaktär utan ska 
behandla ett kommunalt förhållande som redovisas i budget eller årsredovisning. Inte heller 
individärenden eller ärenden som rör kommunens myndighetsutövning i enskilda ärenden kan bli 
föremål för frågestunden. 

Frågan ska lämnas in till kommunstyrelsens kansli senast torsdagen innan kommunfullmäktiges 
sammanträde. Frågan uppläses av frågeställaren personligen vid kommunfullmäktiges 
sammanträde. Någon rätt att lägga förslag eller att få sin mening antecknad i protokollet finns 
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inte för frågeställaren. 
 

Hedemorablomman 

39 §  

Fullmäktiges presidium går igenom inkomna nomineringar till fullmäktiges visande av 
uppskattning, s.k. ”Hedemorablomman” samt beslutar om vem som ska få motta 
Hedemorablomman. Fullmäktiges presidium skriver motivering, meddelar och bjuder in 
mottagaren till sammanträdet. 

Utdelning av Hedemorablomman sker i samband med kommunfullmäktiges sammanträde i juni 
och i december. 
 

Beredning av ärenden 

40 §  

Om fullmäktige inte beslutar något annat, avgör styrelsen hur de ärenden som fullmäktige ska 
behandla ska beredas. 

Styrelsen får uppdra till en förtroendevald eller åt någon anställd att besluta om remiss av sådana 
ärenden. 

På varje ordinarie sammanträde med fullmäktige ska redovisas de fullmäktigeärende som har 
kommit in efter närmast föregående ordinarie sammanträdet samt de beslut som har fattats om 
beredning och remiss av sådana ärenden. Om fullmäktiges ledamöter och ersättare delges 
kallelser till kommunstyrelsen och dess utskott, är det likställt med en sådan redovisning som nu 
beskrivits. 
 

Fullmäktigeberedningar 

41 §  

Fullmäktiges presidium tar emot och lägger fram förslag till ämnen för fullmäktigeberedningar. 

Fullmäktige får tillsätta en eller flera särskilda fullmäktigeberedningar för beredning av ett visst 
ärende eller behandling av en viss fråga. 

Fullmäktige bestämmer för varje tillfälle antalet ledamöter och ersättare i en särskild beredning 
samt mandattiden för denna. 

En fullmäktigeberedning får från kommunens nämnder och anställda begära in de upplysningar 
och de yttranden som behövs för att fullmäktigeberedningen ska kunna fullgöra sina uppgifter. 

För fullmäktigeberedningar ska i tillämpliga delar gälla vad som i kommunallagen är föreskrivet 
om nämnder i fråga om tidpunkt för sammanträden, beslutsförhet och protokoll. 
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Revisionsrapporternas behandling i fullmäktige 

42 §  

När revisorernas granskningsrapporter är färdiga (beslutade av revisorerna) går de direkt till 
fullmäktige och tillställs ledamöterna. Samtidigt delges de även ansvarig styrelse/nämnd. 

När granskningsrapporten inkommer till fullmäktige sätter fullmäktiges presidium upp rapporten 
som ett ärende på fullmäktiges dagordning. Fullmäktige beslutar om hur rapporten ska hanteras 
(t ex remitterar granskningsrapporten till styrelse/nämnd som granskats för yttrande) och 
anmäls/noteras i protokollet. När yttrandet inkommer från berörd styrelse/nämnd tas rapporten 
upp igen i fullmäktige för beslut. Beslutet föregås av föredragning och eventuell debatt. Beslut 
som innebär att åtgärder ska vidtas, ska följas upp av fullmäktige inom bestämd tidsram. 
 

Återredovisning från nämnderna 

43 §  

Fullmäktige beslutar om omfattningen och formerna för nämndernas återredovisning av uppdrag 
som fullmäktige lämnat. Närmare bestämmelser härom anges i respektive nämnds reglemente. 
 

Prövning av ansvarsfrihet och anmärkning 

44 §  

Presidiet bereder frågor och ärenden om ansvarsfrihet och anmärkning. 
 

Beredning av revisorernas budget 

45 §  

Presidiet bereder revisorernas budget. 

Kommunrevisionen bjuds in att närvara vid fullmäktigepresidiets beredningar tre gånger per år. 
Detta sker inför de sammanträden där årsredovisning, delårsbokslut och budget ska fastställas. 
 

Valberedning 

46 §  

På det första sammanträdet med nyvalda fullmäktige väljer fullmäktige en valberedning för den 
löpande mandatperioden. 

Antal ledamöter i valberedningen ska spegla antal partier som finns representerade i 
kommunfullmäktige. Till varje ledamot ska en ersättare utses. 

Bland ledamöterna väljer fullmäktige vid samma tillfälle en ordförande och en vice ordförande 
för den tid som de har valts att vara ledamöter. 

Valberedningen ska lägga fram förslag i alla valärenden som fullmäktige ska behandla med 
undantag av valen av fullmäktiges presidium, valberedning eller fyllnadsval som inte är 
ordförandeval. 
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Fullmäktige kan dock besluta att förrätta även ett annat val utan föregående beredning. 
Valberedningen bestämmer själv sina arbetsformer. 
 

Justering av protokollet 

47 §  

Protokollet justeras av ordförande och två ledamöter. 

Om två eller flera ledamöter har fungerat som ordförande under ett sammanträde, justerar varje 
ordförande de paragrafer i protokollet som redovisar de delar av förhandlingarna som 
ordföranden har lett. 

Fullmäktige får besluta att en paragraf i protokollet ska justeras omedelbart. Paragrafen ska 
redovisas skriftligt innan fullmäktige justerar den. 
 

Reservation 

48 §  

Om en ledamot har reserverat sig mot ett beslut och ledamoten vill motivera reservationen, ska 
ledamoten göra det skriftligt. Motiveringen ska lämnas till sekreteraren före den tidpunkt som 
har fastställts för justeringen av protokollet. 

Om fullmäktige beslutar att omedelbart justera den paragraf i protokollet som reservationen 
avser, ska motiveringen dock lämnas så snart det kan ske och senast under den sammanträdesdag 
beslutet fattades. 
 

Expediering och publicering 

49 §  

Utdrag ur protokollet ska tillställas de nämnder, andra organ och personer som berörs av besluten 
i protokollet. 

Styrelsen och kommunens revisorer ska dock alltid tillställas hela protokollet om protokollet inte 
finns i sin helhet att ta del av på kommunens anslagstavla (hemsida). 

Senast två arbetsdagar efter justeringen ska protokollet läggas på kommunens hemsida. 

Ordföranden undertecknar och sekreteraren kontrasignerar fullmäktiges skrivelser och de övriga 
handlingar som upprättas i fullmäktiges namn, om inte fullmäktige beslutar annat. 

50 § 

Tillkännagivande av justering av fullmäktiges protokoll ska göras i enlighet med vad som 
föreskrivs i 8 kap. 12 § KL. Härutöver ska hela protokollet publiceras på kommunens 
anslagstavla i den utsträckning hinder ej möter på grund av lag eller annan författning. 
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Arvodeskommitté 

51 §  

Kommunfullmäktige väljer ledamöter till arvodeskommittén för fyra år, räknat från och med den 
1 januari året efter det år då ordinarie val till kommunfullmäktige hållits. 

Arvodeskommittén består av en ledamot och en ersättare från varje parti som är representerat i 
kommunfullmäktige. Bland ledamöterna i arvodeskommittén väljer kommunfullmäktige en 
ordförande och en vice ordförande. 

Arvodeskommittén ansvarar för att bereda och lägga fram förslag i ärenden som rör 
bestämmelser om de förtroendevaldas ekonomiska förmåner. Detta omfattar även bestämmelser 
om ekonomiska förmåner för uppdrag i sådant företag som avses i 10 kap. 2-6 §§ 
kommunallagen. 

Arvodeskommittén ska, första kvartalet det år allmänna val ska hållas, sammanträda och se över 
bestämmelser för politiska arvoden och ersättningar. Om arvodeskommittén finner att 
bestämmelserna ska revideras ska kommittén arbeta fram förslag på revidering som ska 
presenteras för kommunfullmäktige senast september månad samma år.  

Arvodeskommittén bestämmer själv sina arbetsformer. 

Arvode till ordförande, vice ordförande, ledamöter och ersättare i arvodeskommittén utgår per 
timme i enlighet med Bestämmelser om ersättningar till kommunalt förtroendevalda. 
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Riktlinje för medborgarskapsceremonier 
Denna riktlinje kompletterar kommunfullmäktiges Arbetsordning för kommunfullmäktige 37 § 
avseende förberedelser och genomförande av Hedemora kommuns medborgarskapsceremonier. 

 

Bakgrund 
Av 29 § lag (2001:82) om svenskt medborgarskap (medborgarskapslagen) framgår att varje 
kommun minst en gång per år ska anordna en ceremoni för nya svenska medborgare för att 
högtidlighålla deras nya medborgarskap. I samband med tillkomsten av denna lag har Sverige 
ratificerat den europeiska konventionen om medborgarskap, som upprättades i Strasbourg den 6 
november 1997. Konventionen trädde i kraft i Sverige i oktober 2001. 

Av kommunfullmäktiges arbetsordning i Hedemora kommun framgår att det är 
kommunfullmäktiges presidium som är ansvarig för anordnade av medborgarskapsceremonier i 
kommunen. 
 

Syfte 
Syftet med att anordna en medborgarskapsceremoni är för att fira nya svenska medborgare och 
deras medborgarskap samt signalera medborgarskapets tyngd och betydelse. Medborgarskapet 
representerar det formella medlemskapet i det svenska samhället och är en grund för demokratin. 
Syftet är vidare att stärka de nya medborgarnas känsla av samhörighet med Sverige och bidra till 
att de känner att de betraktas som svenskar och att de accepteras fullt ut av samhället. 
Medborgarskapet innebär en rätt att på ett fullvärdigt sätt delta i det svenska samhällets 
intressegemenskap.  
 

Inbjudna till medborgarskapsceremoni, skyldigheten att anordna en 
ceremoni och den juridiska betydelsen av en ceremoni. 
Kommunfullmäktiges ordförande bjuder in till kommunens medborgarskapsceremonier.  

Till en medborgarskapsceremoni ska den person bjudas in som vid tidpunkten för inbjudan är 
folkbokförd i kommunen och under de senaste 18 månaderna har förvärvat svenskt 
medborgarskap på annat sätt än vid födelsen och inte tidigare bjudits in till en sådan ceremoni. 

Information om vilka personer som har beviljats svenskt medborgarskap och deras adresser kan 
hämtas in från Skatteverkets folkbokföring alternativt från Skatteverkets aviseringssystem 
(Navet). 

Det saknar betydelse om personen i fråga var folkbokförd i en annan kommun när svenskt 
medborgarskap förvärvades. Om en person folkbokförs i en annan kommun efter förvärvet, 
övergår skyldigheten till den nya kommunen. Skyldigheten omfattar inte personer som tidigare 
har erbjudits att närvara vid en medborgarskapsceremoni i någon annan kommun, med det 
föreligger inte något hinder mot att den nya kommunen även bjuder in personer som tidigare 
erbjudits att närvara vid en ceremoni i någon annan kommun. 

Det föreligger inte någon skyldighet att anordna en ceremoni om ingen som är folkbokförd i 
kommunen har förvärvad svenskt medborgarskap efter födelsen under de senaste 18 månaderna 
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från tidpunkten för en planerad inbjudan, eller om de personer som förvärvat svenskt 
medborgarskap inom den angivna tiden redan har erbjudits att närvara vid en ceremoni. 
Detsamma gäller om ingen av dem som bjudits in anmält att de önskar närvara. Det kan därför 
vara lämpligt att tillsammans med inbjudan skicka med ett svarskort med frankerat kuvert med 
sista datum för anmälan eller motsvarande. 

Det åligger inte någon skyldighet för den enskilde personen att delta i en 
medborgarskapsceremoni. Ett deltagande vid en ceremoni påverkar inte heller förvärvet av det 
svenska medborgarskapet. Själva medborgarskapsceremonin saknar juridisk betydelse. 

 

Medborgarskapsceremoniernas innehåll och genomförande 
Vid medborgarskapsceremonierna ska enligt lag innehållet av medborgarskapets betydelse 
förmedlas. Det framgår av portalparagrafen i 1 § 1 stycket i medborgarskapslagen. 
Portalparagrafens text lyder: ” Det svenska medborgarskapet är ett rättsligt förhållande mellan 
medborgaren och staten som medför rättigheter och skyldigheter för båda parter. 
Medborgarskapet förenar alla medborgare och står för samhörighet med Sverige. 
Medborgarskapet representerar det formella medlemskapet i det svenska samhället och är en 
grund för folkstyrelsen”. 

Budskapet är att: 

• det svenska medborgarskapet är det viktigaste rättsliga förhållandet mellan medborgaren 
och staten, 

• medborgarskapet innebär friheter, rättigheter och skyldigheter, 
• medborgarskapet är en grund för folkstyrelsen och står för samhörighet med Sverige. 

Kommunfullmäktiges presidium avgör själv om portalparagrafens text läses upp eller om 
innebörden av den utvecklas närmare i ett tal eller motsvarande. Därutöver har kommunen frihet 
att själv bestämma ceremoniernas innehåll och genomförande. 

Medborgarskapsceremoni ska genomföras i samband med ett sammanträde med 
kommunfullmäktige. 

 

Finansiering av medborgarskapsceremonier 
Staten ska ersätta kommunen för de kostnader som uppstår när den anordnar 
medborgarskapsceremonier. Det sker genom att det ingår som en del av det generella 
statsbidraget till kommunen. Ersättningen är tänkt att täcka arbetskostnader för att förbereda och 
genomföra medborgarceremonierna, kostnader för att inhämta namn- och adressuppgifter för nya 
medborgare i kommunerna och utskick av inbjudningar och svarskort. 



DNR  Ankom  Beskrivning Initivatet
KS288-24 828 2024-09-01 Medborgarinitiativ om en inomhus aktivitetspark/skatepark Sala, Avesta och nu även Säter har satsat på aktivitetsparker / skateparker för barn och ungdomar. Vilka alla har fått kanon resultat och många åker för att 

besöka. Jag har själv stått timmar efter timmar med kaffemugg och tittat på barnen när de åkt i avestas och salas parker. Det finns alltid lekpark eller annan 
aktivitet som får barnen att röra sig genom tex klättring eller lek. Något liknande saknas verkligen i hedemora. Sveaparken blev kanon och jättefin efter 
senaste lyftet. Det lockar inte de äldre barn och ungdommarna. En till skatepark utomhus mellan säter och avesta skulle absolut uppskattas men det vore 
roligt att komma med något som även kan locka barn och unga från de andra platserna också när sommaren börjar sakna varma dagar och kvällar. 
Hedemora ska öppna en inomhus park/hall som erbjuder aktivitet och samlingsplats året om. Dome i gävle tex erbjuder allt från åkning, 
studsmattor/trampoliner, klättring till hinderbanor. Det är värt ett studiebesök för att verkligen förstå vad som erbjuds även de kalla månaderna. 
Kommunen har en del stora rymliga lokaler som skulle kunna nyttjas till ovanstående. tex på kraftgatan där Posten tidigare låg? Som har bra takhöjd för 
höga ramper / klättring. Till kontor och andra utrymmen. cafeteria, filmrum, spelrum mm. Är bara några förslag på vad som kan göras. Att locka barn och 
ungdomar till aktivitet istället för stillasittande. En plats att locka till gemenskap och rörelse istället för att ungdomarna bara drar runt på stan eller håller på 
med annat mindre bra. Samlingspunkt med många på samma plats men kunna erbjuda många olika aktiviteter, inte bara åkande på hjul. En inomhushall 
saknas i grannkommuner vilket även skulle locka folk hit till hedemora istället för att folk åker från hedemora.

KS289-24 332 2024-09-02 Medborgarinitiativ om solskydd i Sveaparken Vi har sedan en tid tillbaka en väldigt fin och välbesökt lekplats i Sveaparken, vilket lockar till fysisk rörelseglädje för både små och stora barn men den som 
har besökt Sveaparken en sommardag vet att där blir väldigt varmt. Ytan vid lekplatsen är också helt öppen utan solskydd, vilket gör det närmast omöjligt att 
nyttja lekplatsen med mindre barn under soliga dagar. Önskvärt att utveckla solskyddet runt lekplatsen. Såväl vid klätterställning och gungor som vid 
sittplatser. Strålsäkerhetsmyndigheten slår fast att barn under ett år inte ska vara i direkt solljus över huvud taget och att barn, oavsett ålder, bör undvika att 
vara i direkt sol en längre tid mitt på dagen när UV-index är som högst. Vidare uppmanar de på sin hemsida att välja lekplatser som är i skuggan. Bättre 
solskydd - naturligt genom träd eller något slags monterat solskydd är en stark önskan inför framtida somrar.

KS307-24 431 2024-09-11 Medborgarinitiativ om sjön Munken Munkobadet på västra sidan av Munkbosjön (i Hedemora tätort) har enligt årets vattenprover helt godkänd vattenkvalitet för bad. Det finns även möjlighet 
att bada på den sydöstra sidan av sjön via den stig som går ner från Ekstigen eller via en ny gångstig som byggs på kommunens
mark mellan Munkbogatan 25 och 27. Vid denna stig har kommunen i sommar lagt ut en mindre flytbrygga för badande. Munkbosjön har inget utlopp av 
ytvatten - sjön är en så kallad åsgropssjö - så fosfor, kväve och annat som hamnar i sjön kan ackumuleras. Enligt ett par personer som bott nära sjön i många 
år pågår det en långsam försämring av vattenkvalitén. Det växer mer och mer gröna växter i sjön och troligen har gäddorna dött; troligen på grund av 
syrehalten varit för låg på vintern. En närboende fick nyligen en sutare på några hekto, men sutare är en fiskart som är känd för att klara ganska låg syrehalt. 
Annars verkar det inte finnas några stora fiskar. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen kontrollerar årligen om det vattnet i sjön är tjänligt för bad. Jag 
föreslår att detta kompletteras med en årlig kontroll av fler ämnen, såsom det sker i Hönsan och Brunnsjön.

KS317-24 828 2024-09-20 Medborgarinitiativ om att flytta Klosterhallen till Hedemorabygdens ridklubb i Hamre Klosterhallen i Långshyttan ska säljas eller rivas då den kostar kommunen pengar då den står onyttad. I Kommunstyrelsens sammanträdesprotoll 2024-09-09 
stå är att läsa ?En avvägning bör göras om kommunen ska montera ner hallen. Det kommer att innebära en engångskostnad, men samtidigt så kostar det 
kommunen att ha en tomställd lokal som inte nyttjas.? Vidare står ?Om den politiska viljeriktningen är att hallen ska kvarstå i kommunens ägo så måste 
medel för investeringsbehovet finnas med i kommande budget för 2025 samt att lokalen även i ryms av någon form av bärkraftig verksamhet som 
regelbundet nyttjar lokalen, annars är det inte ekonomiskt försvarbart i ett långvarigt perspektiv, att låta hallen finnas kvar i kommunens ägo.? Mitt förslag 
är att låta montera ner Klosterhallen och flytta den till Hedemorabygdens ridklubb i Hamre. Där byggs lokalen om till stall eller ridhus, utgifter för detta kan 
ske delvis via ideellt arbete men även via sponsorer. Hedemorabygdens ridklubb aktiverar o engagerar flera hundra medlemmar dagligen årets alla dagar, 
däribland många barn o ungdomar. Klosterhallen skulle kunna byggas om till stallbyggnad eller ridhus. Klubben har många driftiga medlemmar o mkt arbete 
som behöver göras gällande ombyggnationen skulle kunna utföras ideellt av kommuninvånare samt via sponsorer, detta skulle minska kommunens utgifter i 
projektet. Klubben har bärkraftig verksamhet o lokalen skulle bli nyttjad regelbundet, vilket gör det ekonomiskt försvarbart ur långsiktigt perspektiv. Den 
fina byggnaden skulle få fortsätta att gynna, glädja och aktivera många av kommunens invånare, främst barn o ungdomar - det behöver satsas mer pengar 
på så kallad ?tjejsport?! De så kallade ?Tjejsporterna? blir alltför ofta förbisedda ekonomiskt i jämförelse med t.ex. fotboll o ishockey som sysselsätter i 
huvudsak killar. Hedemora kommun behöver bli bättre på att värdesätta klubbar som engagerar främst tjejer!
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Jennifer Berglund

Från: Eklund Niklas <niklas.eklund@lansstyrelsen.se>
Skickat: den 9 september 2024 10:04
Ämne: Beslut om efterträdarval
Bifogade filer: Beslut om efterträdarval Hedemora kn C 11755.pdf

Hej,  

Bifogar länsstyrelsens beslut. 

Avsändaren bedömer att meddelandet ska ha informationsklass: Öppen 

Med vänlig hälsning 

Niklas Eklund 
Handläggare 

Avdelningen för verksamhetsstöd och samhällsskydd 
Rättsenheten  
Länsstyrelsen Dalarna  
010-225 05 23

Kontaktuppgifter Länsstyrelsen Dalarna 
Växel: 010-225 00 00  
dalarna@lansstyrelsen.se 
Dalarna | Länsstyrelsen Dalarna (lansstyrelsen.se) 
Så hanterar vi dina personuppgifter | Länsstyrelsen 

VARNING! Följande e-post kommer från en extern adress. Klicka aldrig på länkar, eller öppna bilagor om du inte 
är helt säker på att dessa är ok.  

KS287-24   023
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Postadress: 791 84 Falun Telefon: 010-225 00 00 E-post: dalarna@lansstyrelsen.se Webb: lansstyrelsen.se/dalarna  
www.lansstyrelsen.se/dalarna/personuppgifter 

Hedemora kommun 
kommunstyrelsen@hedemora.se 

Ny ledamot och ersättare för ledamot i 
kommunfullmäktige 

Beslut 
Länsstyrelsen i Dalarnas län beslutar att utse ny ledamot och 
ersättare för ledamot i kommunfullmäktige från och med den 9 
september 2024 till och med den 14 oktober 2026. 

Kommun: Hedemora kommun 
Parti: Centerpartiet 
Ny ledamot: Pirjo Gustafsson 
Avgången ledamot: Erica Drugge 
Ny ersättare: Ida Kortesmäki 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige i Hedemora kommun har kommit in med en 
begäran om ny sammanräkning. Detta med anledning av att Erica 
Drugge har avsagt sig uppdraget. 

Motivering till beslutet 
Om en ledamot i kommunfullmäktige avgår under valperioden, ska 
länsstyrelsen efter anmälan utse en ny ledamot. Länsstyrelsen ska 
vid behov även utse ersättare i kommunfullmäktige. 

Bestämmelser som beslutet grundas på 
14 kap. 13–23 §§ vallagen (2005:837). 

Information 
Bevis (protokollsutdrag) utfärdas för de som berörs av beslutet. 

Beslut 

Datum 
2024-09-09 

Diarienummer 
11755-2024 
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Du kan överklaga beslutet 
Se bilaga med överklagandehänvisning. 

De som medverkat i beslutet 
Beslutet har fattats av jurist Helle Bryn-Jensen med handläggare 
Niklas Eklund som föredragande. 

Denna handling har godkänts digitalt och saknar därför 
namnunderskrifter. 

Kopia till 
Centerpartiet 
Pirjo Gustafsson 
Ida Kortesmäki 
 

Bilagor 
1. Överklagandehänvisning Valprövningsnämnden 
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Du kan överklaga beslutet hos Valprövningsnämnden 
Om du inte är nöjd med Länsstyrelsens beslut, kan du skriftligen 
överklaga beslutet hos Valprövningsnämnden. 

Hur överklagar jag beslutet? 
Lämna eller skicka din skriftliga överklagan till Länsstyrelsen 
Dalarnas län antingen via e-post; dalarna@lansstyrelsen.se, eller 
med post; Länsstyrelsen Dalarnas län, 791 84 Falun. 

Tiden för överklagande 
Ditt överklagande måste ha kommit in till Länsstyrelsen inom tio 
dagar från dagen för beslutet. Om det kommer in senare kan 
överklagandet inte prövas. I ditt överklagande kan du be att få 
ytterligare tid till att utveckla dina synpunkter och skälen till att du 
överklagar. Sedan är det Valprövningsnämnden som beslutar om 
tiden kan förlängas.  

Ditt överklagande ska innehålla 
• Vilket beslut som du överklagar, beslutets datum och 

diarienummer. 
• Hur du vill att beslutet ska ändras. 
• Varför du anser att Länsstyrelsens beslut är felaktigt. 

Om du har handlingar som du anser stödjer din överklagan så bör du 
bifoga kopior på dessa. Kontakta Länsstyrelsen i förväg om du 
behöver bifoga filer som är större än 15 MB via e-post. 

Ombud 
Om du anlitar ett ombud som sköter överklagandet åt dig ska 
ombudet underteckna skrivelsen samt uppge sitt eget namn, adress 
och telefonnummer. Ombudet bör också bifoga en fullmakt. 

Behöver du veta mer? 
Har du ytterligare frågor kan du kontakta Länsstyrelsen via e-post, 
dalarna@lansstyrelsen.se, eller via växeltelefonnummer 010-
225 00 00. Ange diarienummer 11755-2024.  

 
Bilaga 1 
Överklagandehänvisning Valprövningsnämnden 
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Postadress: 791 84 Falun Telefon: 010-225 00 00 E-post: dalarna@lansstyrelsen.se Webb: lansstyrelsen.se/dalarna  
www.lansstyrelsen.se/dalarna/personuppgifter 

Pirjo Gustafsson 
Norshyttan 318 
776 90 Hedemora 

 

Bevis om ny ledamot 
Du har utsetts till ledamot av kommunfullmäktige från och med den 
9 september 2024 till och med den 14 oktober 2026. 

Parti: Centerpartiet 
Kommun: Hedemora kommun 
 

Enligt Länsstyrelsens beslut denna dag. 

 

Niklas Eklund 

 

Bilagor 
1. Kopia av Länsstyrelsens beslut 
2. Lista över aktuella ledamöter och ersättare  

 

Meddelande  
 

Datum 
2024-09-09  
 

  
 

Diarienummer 
11755-2024 
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Postadress: 791 84 Falun Telefon: 010-225 00 00 E-post: dalarna@lansstyrelsen.se Webb: lansstyrelsen.se/dalarna  
www.lansstyrelsen.se/dalarna/personuppgifter 

Ida Kortesmäki 
Kerstin Heds väg 37 
776 93 Hedemora 
 

 

Bevis om ny ersättare för ledamot 
Du har utsetts till ersättare för ledamot av kommunfullmäktige från 
och med den 9 september 2024 till och med den 14 oktober 2026. 

Parti: Centerpartiet 
Kommun: Hedemora kommun 
 

Enligt Länsstyrelsens beslut denna dag. 

 

Niklas Eklund 

 

Bilagor 
1. Kopia av Länsstyrelsens beslut 
2. Lista över aktuella ledamöter och ersättare  

 

Meddelande  
 

Datum 
2024-09-09  
 

  
 

Diarienummer 
11755-2024 
  
 



Bilaga till bevis 
 

 

 

Aktuella ledamöter och ersättare 
De som berörs av beslutet har markerats med en asterisk (*) i följande sammanställning.  

Kommun/region: Hedemora 
Parti: Centerpartiet 
Invalsdatum: 2024-09-09 

 

Ledamot Ersättare 
Gustafsson, Pirjo * 
Gunnarsson, Lillemor Marion 
Hedlund, Leif Torben 
Granegärd, Anette 

1. Kou Kou, Amin 
2. Kortesmäki, Ida * 

 



1

Jennifer Berglund

Från: Eklund Niklas <niklas.eklund@lansstyrelsen.se>
Skickat: den 23 september 2024 14:26
Ämne: Beslut om efterträdarval
Bifogade filer: Beslut om efterträdarval Hedemora kn SD 12576.pdf

Hej,  

Bifogar länsstyrelsens beslut. 

Avsändaren bedömer att meddelandet ska ha informationsklass: Öppen 

Med vänlig hälsning 

Niklas Eklund 
Handläggare 

Avdelningen för verksamhetsstöd och samhällsskydd 
Rättsenheten  
Länsstyrelsen Dalarna  
010-225 05 23

Kontaktuppgifter Länsstyrelsen Dalarna 
Växel: 010-225 00 00  
dalarna@lansstyrelsen.se 
Dalarna | Länsstyrelsen Dalarna (lansstyrelsen.se) 
Så hanterar vi dina personuppgifter | Länsstyrelsen 

VARNING! Följande e-post kommer från en extern adress. Klicka aldrig på länkar, eller öppna bilagor om du inte 
är helt säker på att dessa är ok.  

KS319-24   023
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Postadress: 791 84 Falun Telefon: 010-225 00 00 E-post: dalarna@lansstyrelsen.se Webb: lansstyrelsen.se/dalarna  
www.lansstyrelsen.se/dalarna/personuppgifter 

Hedemora kommun 
kommunstyrelsen@hedemora.se 
 

 

Ny ledamot och ersättare för ledamot i 
kommunfullmäktige 

Beslut 
Länsstyrelsen i Dalarnas län beslutar att utse ny ledamot och 
ersättare för ledamot i kommunfullmäktige från och med den 23 
september 2024 till och med den 14 oktober 2026. 

Kommun: Hedemora kommun 
Parti: Sverigedemokraterna 
Ny ledamot: Petra Rosander 
Avgången ledamot: Tommy Nilsson 
Ny ersättare: Håkan Bäckvall 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige i Hedemora kommun har kommit in med en 
begäran om ny sammanräkning. Detta med anledning av att Tommy 
Nilsson har avsagt sig uppdraget. 

Motivering till beslutet 
Om en ledamot i kommunfullmäktige avgår under valperioden, ska 
länsstyrelsen efter anmälan utse en ny ledamot. Länsstyrelsen ska 
vid behov även utse ersättare i kommunfullmäktige. 

Bestämmelser som beslutet grundas på 
14 kap. 13–23 §§ vallagen (2005:837). 

Information 
Bevis (protokollsutdrag) utfärdas för de som berörs av beslutet. 

 

Beslut  
 

Datum 
2024-09-23  
 

  
 

Diarienummer 
12576-2024 
  
 



Länsstyrelsen Dalarnas län Beslut 
 

2024-09-23 
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12576-2024 

 
 

 

Du kan överklaga beslutet 
Se bilaga med överklagandehänvisning. 

De som medverkat i beslutet 
Beslutet har fattats av jurist Helle Bryn-Jensen med handläggare 
Niklas Eklund som föredragande. 

Denna handling har godkänts digitalt och saknar därför 
namnunderskrifter. 

Kopia till 
Sverigedemokraterna 
Petra Rosander 
Håkan Bäckvall 
 

Bilagor 
1. Överklagandehänvisning Valprövningsnämnden 

  



Länsstyrelsen Dalarnas län Beslut 
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12576-2024 

 
 

 

Du kan överklaga beslutet hos Valprövningsnämnden 
Om du inte är nöjd med Länsstyrelsens beslut, kan du skriftligen 
överklaga beslutet hos Valprövningsnämnden. 

Hur överklagar jag beslutet? 
Lämna eller skicka din skriftliga överklagan till Länsstyrelsen 
Dalarnas län antingen via e-post; dalarna@lansstyrelsen.se, eller 
med post; Länsstyrelsen Dalarnas län, 791 84 Falun. 

Tiden för överklagande 
Ditt överklagande måste ha kommit in till Länsstyrelsen inom tio 
dagar från dagen för beslutet. Om det kommer in senare kan 
överklagandet inte prövas. I ditt överklagande kan du be att få 
ytterligare tid till att utveckla dina synpunkter och skälen till att du 
överklagar. Sedan är det Valprövningsnämnden som beslutar om 
tiden kan förlängas.  

Ditt överklagande ska innehålla 
• Vilket beslut som du överklagar, beslutets datum och 

diarienummer. 
• Hur du vill att beslutet ska ändras. 
• Varför du anser att Länsstyrelsens beslut är felaktigt. 

Om du har handlingar som du anser stödjer din överklagan så bör du 
bifoga kopior på dessa. Kontakta Länsstyrelsen i förväg om du 
behöver bifoga filer som är större än 15 MB via e-post. 

Ombud 
Om du anlitar ett ombud som sköter överklagandet åt dig ska 
ombudet underteckna skrivelsen samt uppge sitt eget namn, adress 
och telefonnummer. Ombudet bör också bifoga en fullmakt. 

Behöver du veta mer? 
Har du ytterligare frågor kan du kontakta Länsstyrelsen via e-post, 
dalarna@lansstyrelsen.se, eller via växeltelefonnummer 010-
225 00 00. Ange diarienummer 12576-2024.  

 
Bilaga 1 
Överklagandehänvisning Valprövningsnämnden 
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Postadress: 791 84 Falun Telefon: 010-225 00 00 E-post: dalarna@lansstyrelsen.se Webb: lansstyrelsen.se/dalarna  
www.lansstyrelsen.se/dalarna/personuppgifter 

Petra Rosander 
Andersesgården 
Bodarne 125 
776 90 Hedemora 
 

 

Bevis om ny ledamot 
Du har utsetts till ledamot av kommunfullmäktige från och med den 
23 september 2024 till och med den 14 oktober 2026. 

Parti: Sverigedemokraterna 
Kommun: Hedemora kommun 
 

Enligt Länsstyrelsens beslut denna dag. 

 

Niklas Eklund 

 

Bilagor 
1. Kopia av Länsstyrelsens beslut 
2. Lista över aktuella ledamöter och ersättare  

 

Meddelande  
 

Datum 
2024-09-23  
 

  
 

Diarienummer 
12576-2024 
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Postadress: 791 84 Falun Telefon: 010-225 00 00 E-post: dalarna@lansstyrelsen.se Webb: lansstyrelsen.se/dalarna  
www.lansstyrelsen.se/dalarna/personuppgifter 

Håkan Bäckvall 
Hyttgatan 11 
776 71 Långshyttan 

 

Bevis om ny ersättare för ledamot 
Du har utsetts till ersättare för ledamot av kommunfullmäktige från 
och med den 23 september 2024 till och med den 14 oktober 2026. 

Parti: Sverigedemokraterna 
Kommun: Hedemora kommun 
 

Enligt Länsstyrelsens beslut denna dag. 

 

Niklas Eklund 

 

Bilagor 
1. Kopia av Länsstyrelsens beslut 
2. Lista över aktuella ledamöter och ersättare  

 

Meddelande  
 

Datum 
2024-09-23  
 

  
 

Diarienummer 
12576-2024 
  
 



Bilaga till bevis 
 

 

 

Aktuella ledamöter och ersättare 
De som berörs av beslutet har markerats med en asterisk (*) i följande sammanställning.  

Kommun/region: Hedemora 
Parti: Sverigedemokraterna 
Invalsdatum: 2024-09-23 

 

Ledamot Ersättare 
Andersson, Marit 
Törnqvist, Åke Anders 
Rosander, Petra * 
Lundberg, Ylva 
Henriksson, Rickard 
Bertilsson, Ulf 

1. Myrzell, Gunilla 
2. Wennerström, Göran 
3. Bäckvall, Håkan * 

 



 

 
 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Kommunfullmäktiges presidium 
 

PROTOKOLL 
Sida 
1(3) 

Datum 
2024-09-20 

 
 

 
 

 
 

Kommunfullmäktiges presidium 
  
Plats Rådhuset, rådhussalen 
Datum 2024-09-20, kl. 08.00-08.50 
Deltagare Jan Bergqvist (M), ordförande 

Ann-Marie S. Carlsson (S)  
Jonas Fafara (M) 
Jennifer Berglund, kommunsekreterare 
Susanne Hoffman, nämndsekreterare 

 
 
 

1. Fotografering av kommunfullmäktige 
Fotografering av kommunfullmäktige sker innan fullmäktiges 
sammanträde den 1 oktober 2024 kl. 16.00 i St Paulusgården. 

2. Information om kommunfullmäktiges webbsändningar 
Vid de två senaste sammanträdena med kommunfullmäktige så har 
webbsändningen haft stora störningar vilket gjort att sändningen inte 
fungerat. Anledningen är bandbreddskapaciteten på internet i fastigheten 
är för låg vilket hindrar möjligheten att livesända.  
Stabschefen har varit kontakt med Svenska Kyrkan, som äger St 
Paulusgården, och har blivit lovad att problemet ska var åtgärdat tills 
fullmäktiges sammanträde den 1 oktober 2024. 

3. Vasateatern 
Kommunsekreteraren har fått information från bokningsansvarig för 
Vasateatern, om att Vasateatern inte kommer vara brukbar året ut. Som 
tidigast tror man att lokalen kommer att vara bokningsbar från och med 
februari 2025. Det innebär att kommunfullmäktige måste sammanträda 
på annan plats och kommunsekreteraren berättar att hon bokat St 
Paulusgårdens Paulussal för fullmäktiges möten året ut.  

4. Kommunrevisionens reglemente 
Kommunrevisionen har kommit med förslag på revideringar i sitt 
reglemente. 
 
Beslut: Ärendet återupptas på kommande beredning. 

5. Punkten Anmälan av medborgarinitiativ 
Tre medborgarinitiativ har inkommit: 
-  Medborgarinitiativ om en inomhus aktivitetspark/skatepark 
- Medborgarinitiativ om solskydd i Sveaparken 
- Medborgarinitiativ om vattenprover i sjön Munken 
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6. Inkomna motioner, frågor eller interpellationer  
Två motioner har inkommit: 
-  Motion från Marit Andersson (SD) om att genomföra en extern 
 revision av omsorgsförvaltningen i Hedemora kommun 
-  Motion från Lillemor Gunnarsson (C) om att ta fram en skolplan 
 
Ingen fråga har inkommit och ingen fråga kvarstår att besvara. 
 
En interpellationer har inkommit: 
- Interpellation från Allan Mattsson (KL) ställd till kommunstyrelsens 
 ordförande Lennart Mångs (M) om behandlingen av motioner.  
 
Fyra interpellationer kvarstår att besvara: 
- Interpellation från Allan Mattsson (KL) ställd till kommunstyrelsens 
 ordförande Lennart Mångs (M) om lokaler på Jonsboskolans område. 
- Interpellation från Allan Mattsson (KL) ställd till bildningsnämndens 
 ordförande Agneta Andreasson-Bäck (S) om eventuella besparingar 
 inom bildningsnämndens verksamhetsområde. 
- Interpellation från Allan Mattsson (KL) ställd till omsorgsnämndens
 ordförande Kajsa-Lena Fagerström (S) om rekrytering av personal 
 inom äldreomsorgen. 
- Interpellation från Allan Mattsson (KL) ställd till miljö- och 
 samhällsbyggnadsnämndens ordförande Torbjörn Dahlström (M) om 
 uppdraget att revidera uppräkningsmodellen för bidrag till enskilda 
 vägar. 

7. Fyllnadsval 
Inga nya fyllnadsval finns att förrätta. 
 
Kvarstående val att förrätta:  
- Ersättare för Moderaterna i bildningsnämnden  
- Ledamot och ersättare för Sverigedemokraterna i omsorgsnämnden 
- Ledamot och ersättare för Kristdemokraterna i omsorgsnämnden 

8. Delgivningar 
Presentation om vilka delgivningar som hittills inkommit till 
kommunfullmäktige. 

9. Dagordning för 1 oktober 
Ett förslag till dagordning och annons presenteras och godkänns.  
Fullmäktige ska sammanträda i St Paulusgården med start kl. 18.00.  

10. Justering 
Justering av kommunfullmäktiges protokoll den 1 oktober 2024 ska ske 
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torsdag den 3 oktober kl. 16.00 i Rådhuset. På tur att justera är 
Moderaterna och Kommunlistan. 

11. Kommande möte 
Nästa beredningsmöte inför kommunfullmäktige i november hålls 
torsdag den 24 oktober 2024, kl. 10.00 i Rådhuset. Kommunsekreteraren 
kallar via en kalenderbokning.  
 
 
Jan Bergqvist (M)  Jennifer Berglund 
ordförande  kommunsekreterare 
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